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Să folosim fiecare oră prielnică muncilor in cîmp!
Atenție lucrărilor 

pe loturile semincerePentru obținerea unor producții cit mai mari în anul viitor o atenție deosebită trebuie acordată și a- sigurării unor semințe de bună calitate. în acest scop este nevoie să ne îngrijim din vreme de executarea exemplară a lucrărilor pe loturile semincere, îndeosebi pe cele cultivate cu soiuri de grîu de mare productivitate.Pe lingă recunoașterea din timp și bine a culturilor semincere, in obținerea unor semințe de cît mai bună calitate un rol important îl au și lucrările de purificare. Pentru realizarea deplină a purității biologice și de soi, este necesar ca pînă la coacerea griului și a celorlalte cereale păioase destinate pentru sămînță să se ia măsuri pentru ca purificarea lor să fie terminată.La alegerea sau delimitarea în lan a loturilor semincere în anul a- cesta se va ține seama și de felul în care diferitele soiuri de griu au rezistat la atacul, ruginilor și al fuza- riozei. Se vor alege pentru sămînță acele soiuri și porțiuni din lan, unde plantele s-au dovedit mai rezistente la atacul acestor boli.Recoltarea loturilor semincere, bine purificate din punct de vedere biologic, se face la coacerea deplină, separat pe soiuri și înmulțiri.Pentru a se evita amestecurile mecanice este necesar ca toate mijloacele de recoltare, treierat și condiționat să fie bine curățate înainte și după recoltarea fiecărui soi. în același scop nnităti'e care produc sămință de soi trebuie să se îngrijească de curățirea sacilor și de a- chiziționarea la vreme a altora noi.în scopul păstrării în bune condiții a semințelor trebuie organizată la timp și condiționarea lor, în fiecare gospodărie producătoare. De asemenea, trebuie acordată multă grijă asigurării spațiiior de depozitare a semințelor recunoscute, separat pe soiuri și înmulțiri.în timpul păstrării lor, semințele vor fi lopătate periodic, la intervale care variază in funcție de gradul de umiditate, in ața fel incit să se evite încingerea și deprecierea lor.De îndată ee va fi asigurată umiditatea normală a boabelor, este necesar să se ia toate măsurile pentru trimiterea probelor de semințe în vederea controlului germinației și purității în așa fel incit pină la începerea însătnințăr.lor de toamnă aceste lucrări să fie terminate.

(Continuare în pag. a 4-a)

PETRE ZBÎRLEA

In fiecare dimineață, înainte de a porni la lucru, Fulea Nicolae, șeful brigăzii a 6-a de Ia S.M.T. Tumișor, regiunea Brașov, discută cu tractoriștii din brigada sa despre lucrările pe care le au de executat. în timpul unei astfel de scurte discuții l-am prins și noi în obiectiv, într-una din diminețile trecute
Printre mecanizatorii S. M. T.-uluî Caracal

La prașitul mecanic
Ploile nu mai conteneau. Colectiviș

tii din Fărcașele și împreună cu ei me
canizatorii din brigada a V-a de la 
S.M.T. Caracal, priveau norii deși și 
mohorîți din care ploaia ss cernea ca 
o pînză deasă. In biroul președintelui, 
trei oameni chibzuiau.
- Eu cred că putem profita din plin 

de ferestrele dintre plod; să ieșim cu 
sapele la prășit, mai ales pe locurile 
zvîntate, spuse Stanciu Dumitru, pre
ședintele gospodăriei.

De aceeași părere a fost și ing. Gh. 
Miculschi, agronomul gospodăriei.

— Iar atunci oînd se va putea, vor 
intra și tractoarele' la prășit. Astfel, nu 
vom intîrzia cu îngrijirea culturilor, 
interveni în discuție agronomul șef al 
S.M.T.-ului, ing. Marin Zamfirescu.

...De la această discuție au trecut 
vreo 3 săptămîni. Folosind din plin 
timpul prielnic de lucru atît colectiviș
tii cit și mecanizatorii au prășit mari 
suprafețe cultivate cu sfeclă de zahăr, 
floarea-soarelui și porumb.

— Se cunoaște că s-a muncit bine 
cu mașinile, spuneau colectiviștii care 
prășeau porumbul pe rînduri. Lucrarea 
cu sapa rotativă dată pe cele 500 ha. 
a adus un mare folos. Acum la prășit 
lucrezi de ți-e mai mare dragul, mai 
ales că printre rînduri se lucrează cu 
tractorul.

RAID-ANCHETÂ

Prin citeva raioane 
dobrogeneîn raionul Negru Vodă prașilaI- a a fost terminată iar prașila aII- a mecanică și manuală este în toi. Prașila a IlI-a se află abia la început. Din cele 23.978 hectare cultivate cu porumb se prășiseră mecanic pentru a Il-a oară pînă seara zilei de 17 iunie, 22.948 iar manual 16.945 ha. Porumbul de siloz era prășit mecanic a II-a oară în proporție de 97 la sută, iar manual mai era în curs de executare prașila pe circa 822 de ha. Floarea- soarelui se prășise mecanic pentru a II-ă oară pe suprafața de 6.359 ha din cele 6.759 ha cultivate, iar manual se executase pe 6.070 de ha. Prașila III-a se executase pe circa 1.800 ha porumb boabe, 32 ha porumb pentru siloz și 1.063 ha. floarea-soarelui. ~ prășitului pe raion este gospodăria colectivi din Cobadin, care execu- . tase prașila a II-a pe suprafețe de 1.125 ha cu porumb și 260 ha cu sfeclă de zahăr, fiind avansată și cu prașila a III-a. îh situații asemănătoare sînt și gospodăriile * 1 agricole colective din comunele Comana, Negru Vodă, Amzacea, Topraisar, Pe- cineaga și altele. în linii generale se poate spune că munca de întreținere a culturilor în raionul Negru Vodă se desfășoară intr-un ritm susținut. executindu-se lucrări de bună

In acest an mecanizatorii din S.M.T.-uri și gospodăriile de stat sînt mai bine pregătiți pentru bătălia strîn- gerii recoltei. Ei dispun de un număr sporit de tractoare, combine și alte mașini agricole moderne. Printre cestea se numără și windroverele ajutorul cărora se poate executa coltatul păioaselor în două faze.Metoda recoltării în două faze este aplicată de cîțiva ani la noi în țară în cadrul stațiunilor de cercetări ale I.C.A.R. și I.C.M.A, și de către unele gospodării de stat. G.A.S.-uri ca cele din Mașloc, Peciul Nou și Liebling, regiunea Banat, Dr. Russel șl Țepeș Vodă, regiunea Dobrogea, Prejmer-Brașov, Carei-Maramureș și altele au strins anul trecut însemnate suprafe- țe de cereale păioase după metoda recoltării divizate. încurajate de rezultatele obținute, conducerile acestor u- nități au hotărît să extindă în acest an aplicarea acestei metode.Care sînt avantajele recoltării în două faze ?Se știe că în prezent, îndeosebi în G.A.S., mașina de bază la recoltat este combina, care execută simultan operațiile de seceriș și treleriș. De asemenea, este cunoscut că la recoltatul cu combina direct din lan boabele de orz sau grîu conțin încă un procent destul de ridicat de umiditate, Pentru a preîntîmpina încingerea cerealelor recoltate apare necesitatea uscării lor cu ajutorul unor aparate speciale și a lopătării dese în magazii. Ambele soluții sînt însă destul de costisitoare. Pe de altă parte, la recoltarea cu combina direct din lan se prelungește termenul de executare a lucrării întrucît se așteaptă ca plantele să ajungă la coacerea deplină. In acest caz orice întîrziere atrage după sine scuturarea unui număr din ce în ce mai mare de boabe.Toate aceste neajunsuri sînt înlăturate în cazul recoltării păioaselor în două faze. In cazul G.A.S.-urilor care au în acest an sarcina de a livra cerealele direct din cîmp, folosirea metodei recoltării divizate le ajută să predea producția cu un grad cît mai scăzut de umiditate.Iată pe scurt cum se lucrează după această metodă, in prima fază, cînd

în ha,

Fruntașă în acțiunea

a

Ritmul prâșitului 
trebuie intensificat 

în G. A, S.
In unitățile Trustului Gostat 

tuația întreținerii culturilor nu este 
prea satisfăcătoare. Prașila I-a a 
fost executată in proporție de 99 la 
sută. La porumbul pentru siloz și 
floarea-soarelui, prașila I-a a fost 
executată in întregime.

Din cele 47.408 hectare cultivate 
cu porumb pentru boabe, au fost 
prășite mecanic a II-a oară 45.928 
ha adică cu 1980 ha mai puțin față 
de plan, iar manual se executase 
pe 26.385 ha, ceea ce înseamnă circa 
70 la sută din suprafața cultivată. 
Dacă ținem seama că solul este îm- 
buruienit, fiecare zi de întîrziere 
poate aduce mari prejudicii pe su-

Cei patru tractoriști din brigada a 
V-a de la Fărcașele — condusă de co
munistul Câroi Mihai - și anume: An- 
drei Dorobaințu, Mircea Nicolae, Gon- 
gea Andrei și Ristea Gheorghe, au 
efectuat numai lucrări de bună cali
tate la prășit. E| au avut grijă să-și 
regleze astfel cultivatoarele incit cu
țitele lor să lucreze la aceeași adîn- 
cime și să nu lase buruieni netăiate. 
Totodată ei se străduiesc să nu lase 
porțiuni de teren neafinat sau greșuri. 
Pentru a nu vătăma plantele tracto
riștii respectă cu strictețe zonele de 
protecție de-a lungul rînduriior. Adinci- 
mea de lucru este verificată din loc 
in loc cu rigla gradată. Controlul lu
crărilor executate s-a făcut în perma
nență în timpul lucrului de către con
ducerea gospodăriei colective 
S.M.T.-ului. Nici o lucrare nu 
respinsă la recepție.
- Suprafețe însemnate au 

tractoriștii noștri și în alte gospodă
rii colective, îmi spune inginerul M. 
Zamfirescu de la S.M.T. Cele mai 
bune rezultate le-au dobîndit cei care 
lucrează în gospodăriile colective din 
Stoenești, Plăviceni, Gostavățu, Vlădila 
și altele, unde au fost prășite meca
nic peste 1.000 de hectare.

Și a 
a fost

prășit

I. LEȘEANU

prafețele rămase neprășite. G.A.S. 
Lipnița mai avea la 16 iunie de 
prășit manual a II-a oară încă 500 
de ha, G.A.S. Casimcea din 1432 de 
ha, nu prășise decît 692 de ha, 
G.A.S. Seraiu din 1889 de ha nu 
prășise pentru o doua oară decît 216 
ha, iar G.A.S. Stupina din cele 
2226 ha nu realizase decit 400 de 
ha. în situații asemănătoare se află 
G.A.S. Dorobanțu, Săcele și altele.

Peste citeva zile va începe cam
pania de recoltare a păioaselor. 
De aceea este necesar ca aceste uni
tăți să grăbească ritmul prașilei a 
II-a manuale, folosind fiecare clipă 
prielnică de lucru.

Nu toți tractoriștii 
lucrează la felPreședintele gospodăriei colective din comuna Viroaga ca și ceilalți colectiviști nu au decît cuvinte de laudă pentru cele două brigăzi de tractoare conduse de Bucur Iosif și Ursu Mihai de la S.M.T. Independența. Aceleași aprecieri le-au făcut și brigadierii de cîmp Ruță Dumitru și Nicola Ion de la G.A.C. „Vasile Tudose“ din comuna cioarele. Deși timpul a_foșt_ cios, tractoriștii de pendența au lucrat pundere executind lectiviștilor lucrări perioară. Acest lucru altfel și pe teren. Porumbul însă- mînțat și prășit mecanic la cele două gospodării este înalt și viguros, pe fiecare ha s-a asigurat o 

si- densitate corespunzătoare de plante la ha. Colectiviștii întrevăd de pe acum o recoltă bogată de porumb.Nu același lucru se poate spune despre unii tractoriști de la S.M.T. Hirșova sau Cogealac. La gospodăria agricolă colectivă din comuna Tarivede, tractoriștii de la S.M.T. Cogealac, bunăoară, în goană după hantri, n-au reglat bine cultivatoarele, din care cauză, pe unele porțiuni, a fost tăiat un număr prea mare de plante, rămînînd la hectar circa 18—20.000 de plante. Aceeași situație am întîlnit-o și la G.A.C. din Colelia. Cu mai mult simț de răspundere, s-ar fi reușit ca prin- tr.-o reglare perfectă să se facă lu-

la cu pe de
Căs- capri- S.M.T. Inde- simț de răs- ogoarele co- calitate su- se vede de

Toate windroverele la lucru

a- cu re-

In drum spre tarlaua de porumb

Colectivistele Aurica Alexandru și Veta Curcă din comuna Comana, regiunea Dobrogea, sînt fruntașe la întreținerea culturilor
Buletinul muncilor agricole

numai 11 la

• In cursul săptăminii ce a trecut, ritmul executării lucrărilor de întreținere a culturilor a fost intensificat. Prașila întîia la porumb boa. be a fost terminată aproape în toate regiunile. Este necesar să fie însă intensificate și prașilele a 2-a și a 3-a la această cultură. Totodată trebuie grăbite prașilele și la porumbul siloz, procentul la prașila I-a fiind aici de numai 89 la sută. De exemplu, in aceleași condiții de lucru, în regiunea Suceava in timp ce la porumbul boabe prașila I-a s-a e- fectuăt în procent de D5 -lă sută, la porumbul pentru siloz abia s-a realizat procentul de 69 Ia sută, în regiunea Iași porumbiil pentru boabe s-a prășit în procent de 91 la sută, dar cel pentru siloz sută.• Se impune să fie șila a Il-a la sfecla de giunea Iași, Cluj, Suceava și Brașov, iar la floarea-soarelui, pe lingă regiunile din Ardeal și nordul Moldovei și în regiunile Argeș, Banat, Crișana și Galați.• în unele regiuni cum sînt Oltenia, Crișana și București, la gospodăriile agricole colective s-a început recoltatul orzului. De asemenea, rapița s-a recoltat în regiunile din sud și sud-vestul țării în proporție de 30—40 la sută. (In total pe țară, recoltatul acestei plante s-a efectuat pe 4.863 ha și s-a treierat rapița de pe 44 la sută din suprafața recoltată).

grăbită pra- zahăr în re-

lanul a ajuns la stadiul de coacere în pîrgă, se execută secerișul cu se- cerătoarea cu transportor (windrove- rul), recolta rămînînd suspendată pe miriște în brazdă continuă. Tăierea se face Ia circa 30 cm de la suprafața pămîntului, adică la o înălțime mai mare decit cea obișnuită, pentru ca cerealele recoltate să aibă pe ce se sprijini spre a se usca mai bine- Dat fiind condițiile de climă specifice din acest an tăierea se va face la o înălțime mai mare pentru ca cerealele păioase să-și poată desăvîrși coacerea în condiții optime.In faza a Il-a, după 2—3 zile de Ia seceriș, cînd cerealele au ajuns la coacerea deplină, sînt treierate cu combinele din brazdă.Ținînd seama de aceste avantaje, consiliile gospodăriilor agricole de stat dotate cu windrovere au datoria să folosească la maximum aceste mașini pentru a asigura strîngerea recoltei la timp și fără pierderi.

I

C. ION și PETRE TOMUȚĂ corespondențiL LEȘEANU

Și la gospodăria agricolă colectivă din «imuna Căciulați, raionul Urzi ceni, prășitul culturilor este în toi. Așa cum se vede în fotografie colectiviștii prășesc in grădina de leg urne și zarzavat a gospodăriei

(

De la grîu și pormbdezvoltare multilaterală
Titlul mi-a fost sugerat de însuși 

președintele gospodăriei pe cînd răs
foiam împreună planurile de pro
ducție și dările de seamă ale colec
tivei. Simte o mare plăcere Chiriță 
Horovei cînd cu ajutorul acestor do
cumente pe care vremea a început 
să le îngălbenească, reușește să ara
te „pe concret" „cu cifre", vizitato
rului care a fost drumul străbătut 
pină în prezent de gospodăria colec
tivă din Șivița,

— După cum vedeți — îmi spune

• Trebuie subliniat că pină acum ritmul recoltărilor la culturile furajere anuale și la finețe naturale este încă necorespunzător ; de aceea se impune a fi luate măsuri în vederea impulsionării acestei lucrări. Trebuie, de asemenea, acordată toată atenția transportării și depozitării finurilor recoltate.• Din furajele recoltate, — s-au însilozat pină acum 194.249 tone din care 127.032 tone la gospodăriile de stat, cele mai bune rezultate fiind obținute în regiunile Bucxl-•rești, Banat și Galați. ; y ' —• Pregătirea combinelor necesare în campania agricolă de vară poate fi socotită terminată. In gospodăriile, de .stat, trebuie grăbită repararea celor 106 prese de balotat paie care sînt încă în lucru. La S.M.T.- uri mai trebuie reparate 21 de sece- rățori-Iegători și 78 de batoze.
Au terminat recoltatul 

orzului și rapițeiîn aceste • zile, colectiviștii din comuna . Bistreț, raionul Băilești, regiunea Oltenia, au trecut cu toate forțele la recoltatul rapiței și orzului de toamnă. Datorită bunei organizări a muncii pește 20 de ha, cu aceste culturi au fost recoltate, în numai 3 zile. în prezent se execută treieratul .l°r-. . i ,Rapița a fost semănată în rînduri distanțate, liicru care a permis să se aplice o prașila manuală pe întreaga suprafață. Cultura de orz a fost gră- pată în primăvară, iar în luna mai s-a făcut plivitul de buruieni.
Ing. PANTELIMON MOTOCU corespondent

Combat dăunătorii 
culturilorIn. cele 33 gospodării colective din raionul Criș, regiunea Crișana, s-au luat din timp măsuri de combatere pe cale chimică a dăunătorilor și buruienilor din culturi. In urma acestei acțiuni culturile de cartofi, păioase, sfeclă de zahăr etc., care au fost atacate, au fost salvate de la compromiteri.O atenție deosebită s-a dat combaterii buruienilor și prin folosirea ier- bicidelor pe o suprafață de peste 840 ha. Cele mai importante suprafețe au fost combătute în cadru] gospodăriilor colective „Ecaterina Vărga“- Tipari (100 ha), „Viața Nouă“-Sînt- ana (70 ha.). 

el nu fără mândrie — am pornit-o de 
la griu la porumb, iar azi aproape 
că nu există rubrici in planul de 
producție care să nu fie completată.

Intr-adevăr, in 1957 gospodăria co
lectivă din Șivița, sat așezat în a- 
propierea lacului Brateș, n-a culti
vat decît griu, porumb și cîteva mici 
suprafețe cu plante tehnice și de

Din experiența 
gospodăriei agricole 
co!ective din Șivița

seama că sporirea ciști-

nutreț. Ce-i drept, pe atunci și gos
podăria era mică. In toamna anului 
1957 insă, a fost colectivizat întreg 
satul. Cu toate acestea, nici în anul 
următor gospodăria n-a pășit ferm 
pe drumul dezvoltării multilaterale. 
Darea de seamă întocmită la sfirșitul 
anului 1958 arată că din 1.067.000 lei 
cit a fost venitul bănesc total, aproa
pe 900.000 lei au provenit din cultu
ra cerealelor și numai circa 170.000 
lei din alte sectoare. Venitul bănesc 
realizat a fost deci destul de mic 
dacă ținem seama că gospodăria 
avea și atunci, ca și azi, o suprafață 
de 2.000 de ha. Lucrul acesta a avut 
urmări asupra retribuirii in bani a 
colectiviștilor. Deși retribuirea unei 
zile-muncă a fost în acel an de 25 lei, 
gospodăria n-a dat în numerar decît 
cite 4 lei la tiua-muncă. Aceasta n-a 
putut să nu dea de gindit atit con
siliului de conducere și organizației 
de partid, cît și colectiviștilor. Din- 
du-și ~ _____
gurilor personale, și în special a 
celor 
loc decit
țări multilaterale, membrii gospodă
riei, indrumați de organele locale de 
partid și de stat, au trecut la crearea 
și dezvoltarea unor noi ramuri de 
producție. Atenția principală a fost 
dată zootehniei, tn același timp, co
lectiviștii au extins cultura plantelor 
tehnice și legumicultura, care in pri
mii ani dețineau suprafețe destul de 
reduse. Se înțelege că în felul acesta 
gospodăria a avut posibilitate să con
tracteze cu statul însemnate cantități 
nu numai de produse cerealiere, ci și 
de sfeclă de zahăr, floarea-soarelui, 
legume, lapte, brtnză, came etc. In 
anul trecut, bunăoară, ea a vîndut 
statului 198 tone de gnu, 228 tone de 
porumb, 180 tone de floarea-soarelui, 
1.200 tone de sfeclă de zahăr, 52 tone 
de came, 60.000 litri de lapte, peste 
5.000 kg de brînză și multe alte pro
duse vegetale și animale. Venitul 
bănesc realizat din vînzarea acestor 
produse a fost de 2.584.000 lei. Nu
mai simplul fapt că în anul trecut 
gospodăria a obținut un venit bănesc 
mai mult decit dublu față de 1958, la 
aceeași suprafață de teren, ne arată 
că această unitate a pășit pe calea 
dezvoltării multilaterale. Dacă vom 
cerceta și darea de seamă a gospodă-

bănești, nu poate avea 
pe baza unei dezvoi-

P. VOICULESCU

de cit dăduse cufată uoma, la Slobozia.a ajuns Porumbița o

autocamion,
Dis- și

Grație indiscreției gazetărești, 
biografia Porumbiței este acum 
pe de-a-ntregul cunoscută. In- 
tr-o clipă de lirism, Ștefan Be- 
ciu, îngrijitor de vaci, și nu poet, 
i-a pus acest nume. Porumbița a 
crescut fără să-și părăsească locul de baștină (gospodăria de stat 
Slobozia); a început să dea lapte, 
dar în nici o zi nu umplea gă
leata. Numele frumos nu poate 
înlocui nici nutrețul, nici țesala.

Cu 15 aprilie 1960 începe ce
lebritatea Porumbiței. E luată 
așa. pe nepusă masă, cam flă- 
mîndă, cu ceva balegă pe șold, 
și urcată intr-un 
este mutată la Andrășești.

. tanța e mică între Slobozia 
Andrășești, doar 21 de km.

Se spune că . atunci cînd i-a 
fost dată în grijă, Vasile Cristea, 
noul ei îngrijitor, ar fi zis: „Pu
teau să-i pună numele tuturor 
sfintelor din calendar că așa 
cum arată, tot nu dădea mai 
mult lapte".

Musafirei i s-a făcut regim 
special? Nici vorbă. A fost pusă 
împreună cu o Amalia, cu o Pă
pușa și cu alte surate. Toate 'a 

\ fel hrănite, la fel îngrijite: cu 
: trifoi, porumb siloz, boreeag, 
\ masă verde, finuri — țesăla- i tul și plimbarea — totul ,fă- I cut la ore fixe ca la carte. i Putea fi musafira nesimțitoare L la o asemenea îngrijire ? Sigur 
: că nu. Și cu fiecare zi de trai la i noii ei stăpâni, Porumbița arăta i de ce e în stare. După, fiecare 
; mulsoare găleata de lapte era î tot mai plină: 10 litri, 12, 15... I Intr-un an la Andrășești. ea a \ dat 4.520 de litri de lapte, adică 

riei pe 1960. ne vom convinge și mal: 
temeinic de acest fapt. Darea de sea
mă arată, bunăoară, că cea mai mare 
parte a veniturilor bănești a prove
nit din ramuri care cu 2 am in urmă 
erau aproape inexistente ori puțin 
dezvoltate. Așa, de pildă, grădina de 
legume a adus gospodăriei un Venit 
bănesc de 630.000 lei, sectorul zoo
tehnic aproape 400.000 lei. iar din 
vînzarea sfeclei de zahăr și a florii- 
soarelui s-au încasat circa 700.000 lei.

După cum e normal, dezvoltarea 
mai multor ramuri de producție a 
avut ca urmare sporirea continuă a 
avuției obștești — care la sfirșitul > 
anului trecut a atins valoarea de 
4.000.000 lei — și a retribuirii la ziua-, 
muncă. Demn de subliniat este fap
tul că această creștere a retribuției 
a avut loc in condițiile unei tot mai 
bune participări la muncă a mem
brilor. In anul trecut, spre exemplu, 
numărul mediu de zile-muncă efec
tuat de colectiviștii apți de a munci 
a fost de 160, față de 123 în 1959 și 
90 în 1958. Trebuie relevat faptul că 
sporirea numărului mediu de zile- 
muncă pe colectivist nu se datorește 
risipirii acestora, ci tocmai dezvol
tării unor ramuri de producție noi, 
mai ales dezvoltării sectorului zoo
tehnic. De altfel, de la un an la altul 
la mai toate culturile cheltuiala de 
zile-muncă pe unitatea de produs a 
fost mai mică.

Am enumerat aci doar citeva cifre privind dezvoltarea multilaterală a 
gospodăriei colective din Șivița. 
Colectiviștii din Șivița sînt hotăriți 
să nu se oprească aici. Ei vor dez
volta in continuare și mai mult ra
murile aducătoare de mari venituri 
și vor crea altele noi. Zootehnia, 
bunăoară, va crește în așa măsură in
cit să poată asigura în acest an un 
venit dublu față de anul trecut. De 
altfel, în prezent acest sector cu
prinde deja 644 de taurine, din care 
140 vaci de lapte (față de 555 taurine 
din care 119 vaci cît cuprindea la în
ceputul anului), 1.725 de ovine, peste 
300 de porcine, din care 100 scroafe 
fătătoare (gospodăria va vinde anul 
acesta statului 200 de porci grași, 
față de 65 vînduți anul trecut și nici 
unul în 1958) și mai bine de 5.500 pă
sări. De asemenea, trebuie amintit 
că începînd din toamna trecută, in 
gospodărie s-au pus bazele unei noi 
ramuri de producție : piscicultura. 
După cum prevede planul de produc
ție. în anul acesta piscicultura va a- 
duce un venit de peste 90.000 lei. Un 
alt sector nou creat este cel vițipo- 
micol. In prezent, gospodăria deține 
9 ha cu pomi și 11 ha cu vie altoită; 
urmiiid ca în anii ce vin plantațiile 
viti-pomicole să fie extinse pe tere
nurile în pantă. Nu peste mult timp 
acest nou sector va deveni și eț o 
sursă de venituri bănești. Așadar, 
avea dreptate președintele cînd spu
nea că în planul de producție al co
lectivei din Șivița aproape că nu 
există rubrică indicînd venituri, ne
completată cu cifre.

dublu an înAșa 
lebritate. Numele ei a fost 
pomenit la recenta 'consfătuire î 
ținută la gospodăria de stat An. i 
drășești, Printre alții l-a amintit I 
tovarășul Petcu, inginerul șef al i 
gospodăriei de stat Slobozia, pri- i 
ma gazdă a Porumbiței.

,,Experiența Porumbiței a fost J 
un semnal care ne-a atras țt.en- I 
ția asupra lipsurilor existente lă ' 
noi“, a spus dînsul explicînd apoi 
măsurile luate și firește, rezul-.. 
țațele. Fapt îmbucurător aceste 
rezultate-. Porumbița are de pe 
acum seriodse concurente chiar 
acasă la ea. IJna se cheamă Ga
roafa, alta Stela, alta... De alt
minteri acesta a fost șl rostul 
consfătuirii de la Andrășești —, 
extinderea experienței înaintate 
in creșterea și îngrijirea vacilor 
de lapte.

Acum clteva zile Porumbița 
s-a întors la Slobozia. Experien
ța ei a arătat ce condiții trebuie 
îndeplinite pentru sporirea pro
ducției de lapte, condiții pe care 
ni le spune foarte concis tova
rășul Gheorghe Hicrtu, directorul 
gospodăriei gazdă a consfătuirii:- In primul rind, hrana și ; adăpatul; ...— Aplicarea metodelor înain- i tate de îngrijire;— Cadre calificate și cu dra- i goste pentru meseria de îngriji- I tori. - . i

Așadar, în primul rind hrana 
Cazul Porumbiței ilustrează o I dată mai mult adevărul celor 
spuse de academicianul sovietic I Ivanov; „Rasa trece, prin gwă“! iT. OPREA

=
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Dhi aciîwiaiea caselor laborator

Un puternic mijloc
de propagandă agricolăCașa-laborator este un puternic mijloc de propagandă agricolă. Ea sprijină dezvoltarea gospodăriei a- gricole colective prin introducerea agrotehnicii înaintate, prin răspîn- dirpa cuceririlor științei în taste ra- m-irila de producție.Conducerea gospodăriei coleetîve „Gîi. Doja“ d n comuna Cîmputung la Tisa, regiunea Maramureș, a a- eordaț mult sprijin activității c«scî- laborator pentru realizarea planului • ei de muncă.Una din problemele care se urmărește pe loturile demonstrative este aplicarea amendamentelor calearoa- se și a îngrășămintelor riti.-nîee ia cultura griului de toamnă, pentru a stabili ce cantități trebuiesc date pentru a obține recolte niari de griu. Letul demonstrativ avînd o suprafață de 4 hectare-a fost împărțit în opt parcele, fiecare constituind o variantă.Dacă, de exemplu, pe una din parcele s-au dat socotite la hec-

adueere* mari îîbazinul
acestuia de la face destul deMaramureșului

ență cartonatului de calciu se va aeees^u* și rzai mult. De asemenea, pe aceste parcele influența amenda- mentului se v* vedea și în următorii 6—8 ani.Singura greutate ce o întîmpinăm în ceea ee privește folosirea și în viitor a earivenetulu, de calciu este faptul eă disțanfe. setiusp.întrucîteste znaj bșșat in precipitații ca celelalte regiuni ale țării, buruienile cresc fi se năB&dese foarte repede culturile dijmuindu-ne astfel recoltele. De aceea, pentru a obține pro- di-cții mari la hectar, in plua«l de maiacă al easei-lahorator a fost >n- scrisă ca temă : combaterea buraie- nîler pe cale chimică. Pentru început as combătut păiăarida ia griul de primăvară tetasmd ierbicidul 2^-4 D. Stropirea eu ierbicid am fă- ewtro eu motopoBî^s- La stropire am .. folosit două daze: prima dată doza Ur 1.500 hg carbgnăt de cal- a fost tie 1 kg U hectar, a doua «ară clu, 150 kg azotat de ami>K‘p și de 1,5 kg Is hee-ar. Menționăm câ 150 kg superfoșf»t, pe .următoarele ' cantitatea de atoienda-ment a fost mărită la 3.09® kg, 4.500 kg, 6.000 kg, 7.500 kg proporția ingrășăfeiH- telor chimice răinînînd neschimbată.. De aseme^eă," la una din variantb s-a apMeât numai amendamentul ■— 3.000 kg carbonat de calciu, iar Ia altă variantă nu s-au: apEeat a- mendămente ci nunia’' ăanfâtățile respective de azotat de amoniu șl superfosfat.Deci problema oare S-a urmărit în mod deosebit a tost stabilirea-celei măi corespsnaătoare ’doze de carbonat de calciu în condițiile gospodăriei noastre.Observațiile de pînă acum ne a- rată că la varianta în care nu s-a aplicat nici amendament, nici îngrășămintechimice, grW eșfe foarte slab dezvoltat, <e culoare gălbuie, avînd q densitate mică pe m p. La varianta în care s-an dai 3.050 kg earbonat de calciu, dar nici un fel de îngrășăminte chimice este cev.a mai bine dezvoltat, culoare verde închis.In celelalte variante foarte bine dezvoltat, plantelor la m, p. fiind punzătoare. Pînă la recoltare influ-
griul de oestegriul densitatea cea eares-

doza de ieriairid a iest dizoivată in 309 litri *Pă.După primul stropit nu zm consiliat un efect satisfăcător, poate ri din eauza pieilor care au urmat stropitului. După al doilea stropit, cînd am aplicat o doză mărită la hectar, ierbieidui a avut un efect hotăritor, pălămida fiind împiedicată să se mai dezvolte. Deși cultura de grîu era intercalată ea trifoi. iar atunci eind am făcut stropirile trifoiul răsărise și avea două frunze, el nu a suferit de pe arma i-rbieidului denrece griul era destul de des pentru a reține ierbieidul pe frunzele sale.Șl pentru combaterea rapiței sălbatice am . folosit același ierb rid 0,8 kg la hectar. Primele constatări ne arată eă la aceasta ei a avut un efect sporit.Trebuie arătat, de asemenea, că și alte buruieni au fost distruse eu ocazia acestor stropiri.In acest an am treewt și ta folosirea cu caracter experimental a îngrășămintelor bacteriene, am arătat colectiviștilor avantajele iarovizării cartofilor pentru obținerea de pro

ducții timpuriiIntrucit coacăzul negru este o cultură foarte căutată aici, am rezervat ua lot demonstrativ de 0,1# ha pentru a arăta colectiviștilor că această cultură necunoscută de ei, găsește la noi condiții optime de dezvoltare dind producții de 6.00# —7.000 kg ba.Și în sctorul zootehnic am realizat a la un căutat rajare (hicții fast furajat ca și celelalte vaci in ceea ee privește cantitatea de siloz și de fin. adică au primit zilnic 33 de kg «loz și 5 kg fin. Dar, tn st- fără de dat. de funcție nind os-a reușit astfel să se ten țUlul fiecărei vaei in parte, care sint rațiile corespunzătoare pentru fieeare din ele.Și in pomicultură am căutat să demonstrăm unele probleme cum ar fi. de exemplu. înlăturare* periodicității de rodire la meri. Lucrările întreprinse in această direcție au dat rezultate bune și sn trezit interesul țăranilor muncitori și din satele Învecinate.Muncind pent» răspindirea in mau eoleetiviștfler a metodelor înaintate de mancă, a realizărilor științei și experienței fruntașilor, cisa-laborator contribuie efectiv la întărire* ecnnomico-organizalorică a gospodăriei colective.

temă demonstrativă. Astfel, lot de 10 vaci de lapte am să aplicăm cea mai bună fu- peairu obținerea unei profit mai mari. Lotol acesta a
aceste furaje, lor le-am mai două ori pe ri. tărițc. în de producția de lapte. Ț5- riguroasă evidență primară.

In< TORJAI IOSIF 
și C. LUCIAN’

PE URMELE 
MATERIALELOR 
PUBLICATEîn numerele 735 și 736 ale xiaru- lui nostru au fost publicate două articole intitulate; „Lucrările trebuie începute la timp** și „Fără tergiversări”.Cu privire la eficiența primului, secția agricolă a sfatului popular al raionului Turda ne-a comunicat de curind. că în gospodăriile colective amintite au început lucrările de construcții care se desfășoară în bune condițiuni. S-a recomandat consiliilor de conducere respective să impulsioneze și mai mult lucrările.In legătură cu articolul „Fără tergiversări", referitor la sporirea numărului de animale, ni se arată că au fost luate măsurile ce se impun, în prezent pentru lichidarea rărnîrlST rii fa urmă ce șe constatase în C® privește această acțiune s-au terminat în majoritatea G.A.C.-urilor cumpărările de taurine. S-a realiza-. și plănui de cumpărări la scroafe, iar la oi si vițele el este îndeplinit tei procent de peste 90 la sută.

★In ziarul „Agricultura Nouă" nr, 738 din 26 mai 1961 s-a publicat un anicol intitulat ..Trebuie intensificat ritmul prășitului". In acest material s-a arătat că unele gospodării colective din raionul Giurgiu nu prășiseră nici un hectar cu floarea-soa- relul și porumb pină către sfirșitul lunii mai.Răspunaindu-ne. comitetul executiv al sfatului popular al raionului Giurgiu ne arată că din cercetările întreprinse pe teren la gospodăriile vizate în articol s-a constatat că cele relatate de corespondentul nostru voluntar stol juste.Comitetul executiv al popular al raionului prin agricolă a luat măsuri prin trimise pe teren in vederea Scării ritmului muncilor de nere a culturilor. La GACbruarie 1933* din comuna Comana. de pildă, a fost trimis un inginer de la raion care a stat mai multă vreme In această unitate. în această gospodărie colectivă s-a terminat praștia I și a n-a la floarea-soarelui și la porumb.

sfatului secția cadrele intensi- întreți- „18 Fe-

Din carnetul corespondentului voluntar

La biblioteca din Comana

In timpul liber lucrătorii gospodăriei de stat Noul, din raionul Sibiu, M tathnosc adese* 1* olub in jurul meselor de șah
La sfat cu cititorii noștri 

din G. A. S. Toporu

UN NOU MAGAZIN UNIVERSAL

Noul magazin universal din comuna Soveja, raionul Panciu. este bine asortat eu mărfuri de tot felul, așa după cum se vede in fotografie

Cu pont; sigur ri cu riocciune în 
pnsri-i, o vezi deseori trecind pe 
ulițele comunei purtind in brațe 
cărți și reviste. Cetățenii din Co
mana o recunosc de de pa "te ți spun:

— Iasă, vine bibliotecara nocstră. Să vedem ce noutăți ne mai aduce.Marta Bc.giu se apropie de un 
grup de coiectioițti cărora le arată 
ăteva cărți-— Stitt ultimele noutăți dm ceie 
ȘOO de volume pe cane le-am primss 
rileie «cexte*. Cred os cd mtereseo- ză. am: spunea di-isa.— V-cu roși: cumva ri cărți despre creșterea ansmale-or ? int-eebă cineva.

Bibliotecara îl înștiințează eă a 
primit la bibliotecă cîteva cărți ș: din acest domeniu.

însoțită de g-upul de oameni, bi- ’■oteexra se indreepti sp-e eămi-

tecâ care cuprindeCi au ă <x«e eftitorilor c ajuas la 
5.150 de cd

rome. 
primele ne ral xecă 

• de
Răsfoim eiteve fișe: eolectioiztul n Ooiibăfeonii, de pildă, a citit 

pină acum 23 cărți printre cc-e se 
numiri -omanul -Setea" de T. Po
pov ici .-Furtuna stirnește valurile" 
de Șerban Nedeleu. ..Șoseaua Nor
dului* de Eugen Barbu. ..Zorii Ro- bflor- de V. Em. Galan ri altele, bărri Dumitru

SATIRĂ Foileton

o
Șț

0
UMOR

.'8*sî ;

Moldoveanu, in vinti de 68 de ani, 
a citit nume-vase cărți- Pe fișa 
acestuia fiffureaxi cărțile -Povestiri 
despre Lenin*. „Copilăria mea" de M. Gorki și «Ueta. Sint foarte mul ți 
cititori activi ix Comana înscriși la bibliotecă. P-.-.:-e zceștia se numi
ri șî Pădure Maria, Traian Georgescu, Jana Macodan și alții.Pentru a rătpr-~: cil mai mult 
cartea in sfodsrEe cititorilor, bi- 
bliotecara a tssftsr.țst în comună 4 b-.buoteci de c*s« cu 850 de volume ri o biblioteci mooEi in satul 3u- 
deni. De la începutul anului și ph<ă acum, in cad-ul bibliotecii eu fost ținute 15 reoenzii. 7 seri literare, 
iar cu copiii eoiect iviți Hor s-au or
ganizat peste 29 de dimineți 
basm.I* cadrul concursului .-Iubiți 
tea* 30 de tineri printre care se mâ«ă Emil ian Tone, Dumitru Drog
ue. Murgu Dumitru. Constantin 
Guși ți alții au obținu: insigna de 
prieten al cărții". Alți 25 de tineri m pregătesc in vede-ea acestui 
concurs.

Dator::d activității -odnice care o desfășoară biblioteca-a, mă-u* cititorilor a crescut in mele 5 luni ale anului de 3 ori 
de aceeași perioadă a anului cui. Atenția conducerii bibliotecii este Îndreptată în prezent pentru 
sp-ijinirea acțiunilor menite să contribuie la întărirea economico-or- gantaalorică a celor j gospodării co
lective din comuna Comana, raio- nul Ghsrgru.

Pe tema creșterii 
avut loc ăe curind știe ciștigi" dotat 
premii în cărți.P-fn activitatea

de
car- nu-

pe 
nu- pri- 

fațâ tre-

animalelor a 
un concurs „Cine cu numeroase

Trei batozeTrei batoze defectate,Dornice de treierat,Foarte foarte alarmateStau la sfat.Zice una s „Surioare, Zău că nu Gospodarii pot să-nțeleg de ce oareNu ne dreg !'
4

Zice alta : Au, se vede, Fiind caz de„Cine știe, vreun consemn : lemnărie, Stau... de lemn 1“
0

e

Zice-a treia :O găsesc, peCă ei n-au, bătu-i-ar vina,„Cherestea"...
„Eu pricina cinstea mea,

IGOR BLOCK

Pentru buna 
desfășurare 
a muncii

i

I
4

4

4

!

GhicitoriAm un armăsar sălbatec, Mănîncă numai jăratec.Cînd trece pe cîmp ca. vinlult Duduie sub el pămîpțul.'(puopwx)O, mie de frățiori,S-au. legat de subțiori $i proptiți ăcu-n picioare, Rid și se prăjesc la soațe.■(jndougjFata asta-ncovoiatăStă în șură supărată , ’ . Că n-au mai luat-o în .grabă, In lanul de grîu, la treabă.•(VJacas)

Se știe ci vestițil navigatori 
Magellan și Vasco de Gama cu 
adus in Europa mirodeniile, Co- 
lumb a adus cartoful Și așa mai 
departe. Nu se știe insă cine a 
adus... jocul de table. E drept 
că asta nu-i o catastrofă. Dacă nu se știe precis cine l-a aduss în Europa, se știe cine l-a adus la gospodăria colectivi „Înainte" 
din comuna Modelu, raionul Că
lărași: inginerul agronom Popa 
Aurel.

Jocul de table a venit din 
Orient. Inginerul agronom a ve
nit de la Fetești. Acolo nici unul nu știa.... să joace table ca lumea.’ Niște ageamii, familiari
zați cu noțiuni ca ,,orz ajuns in 
pirgă", „a doua prașilă la porumb" și alte cuvinte care n-au 
nici o legătură cu jocul de 
table. A încercat inginerul agro
nom Popa Aurel să-i mai șlefu
iască pe feteșteni- explicindu-le 
„avantajele" jocului, dar ei sus
țineau că-s cu mult mai avan
tajați dacă vor folosi la maxi
mum timpul prielnic la semănat, 
prășit, plivit...

— Măi Ioane, știi i plăcere poți simți o dublă cu zarul?
— Și dacă dau cu 

producția dublă la 
pundea colectivistul.Ei, da* la Modelu alta-i situația. Ai și tu cu cine să mai faci o tablă, nu stai toată ziulica pe 
teren, să-i dădăcești pe oameni 
Cum să lucreze.

Inginerul agronom Popa Aurel ; cunoaște din auzite situația culturilor, da* cunoaște ,.la fix* si
tuația... tablelor: in trei luni a 
avut numai io ieșiri pe teren, însă a bătut recordul cu 550 de... 
partide! Și pe toate le-a ciștigat 
cu „marț" — adică atunci cînd cu un „zar bun" faci două linii 

.... dtntr-o dată!Inițial, Popa Aurel îșt prevă
zuse în planul de activitate pe 
acest interval al muncilor agri-

dumneata ce cînd dai o2aru‘ iese 
hectar? răs-

rele, si faci- SO de pofide; fa- dnd 550, tnaeamnă cd și-a realiza: și depăși: pianul la table cu 
1100 la rută '. Adică pnmul pe 
raion pe regiune, ancă nu chia- și pe țari. Și ciad te gfndești eă nimeni nu ș-a gîndit tă anunțe 
acest rezultat la gazeta de pere
te! De mult mei multă considerație s-a bucumf Porumbița, ca-e 
a fost popularizată in chip și fel — prin ziare, jurnal sonor, la radio ri televiziune.’

— Au2i. dumneata — o vacă! 
s-a pltns Popa Aurel unui cunos
cut.

— Da. da-i vacă fenomen! i-a 
răzpuns acesta.

— Ce fenomen, dom'le? Știe ea 
si joace 
șase-șase 
,.marț" ?
- N-o 

dă mii de
...La ora 

din Modelu acordă o atenție deosebită lucrărilor lo zi- în timp ce inginerul agronom acordă o 
deosebită atenție pasiunii tale zilnice: tablele. Și le joacă, nu 
glumă! E drept că nu cunoaște 
el nici măcar unde este insămin- țat porumbul, da-n schimb cunoaște la perfecție toate subtilitățile jocului; și nimeni n-a reușit să-i ia vreo partidă.

Singura „greutate în muncă" i-o mai fac, cînd și cind. inginerii Banu Marin ri Musteați de 
la secția agricolă a raionului Că
lărași — care au cășunat pe 
capul bietului Popa Aurel, criti- cîndu-l pentru pasiunea tablelor și pentru faptul că-n loc să fie 
găsit mereu pe teren, e găsit des 
prin CălărașiiCaută parteneri demni de talia lui, fiindcă pe cei din Modelu... 
i-a făcut „marț*!,..

SUS

table, știe ea să dea un
Știe ea să faci

fi a’ind ea țase-țase, da* 
litri de lapte pe an.
actuală, colectiviștii

VALERIU FILIMON
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rodniei desfășu
rată de bibliotecara din Comana, bibiioreca din această comuni este 
fruntași pe raionul Giurgiu.

TRAIAN BARBĂLATĂ corespondent
CORESPONDENȚII NE SESIZEAZĂ...Nu-și îace datoriaBodnariuc Mihai • agent veterinar in comuna Rona de Sus. raionul Si- ghet Vor spune unii: foarte bine, înseamnă că în comună se acordă o grijă deosebită prevenirii îmbolnăvirii animalelor.Dar Bodnariuc al nostru • arogant, înfumurat și mai ales nu-și face datoria.într-o zi, bătrlnei Prodaniuc Hafia i-a murit o oaie. S-a întristat bătrîna dar n-a avut încotro. Pentru a primi despăgubirile cuvenite de la ADAS avea nevoie de un act de la agentul veterinar. S-a prezentat la el.—- Știți, mi-a murit o oaie.— Să-i fie tSrina ușoară, a răspuns Bodnariuc.— Bine, dar mie îmi trebuie o hîr- tie.— Asta nu se poate pînă nu aduci oaia aici, la sfat, s-o văd.— Dumneavoastră nu ați putea să vă obosiți să veniti să o vedeți la fata locului!Nici-o vorbă I Executarea I a ordonat agentul veterinar.Neavînd încotro, femeia păgubașă a fost nevoită să bage oaia moartă Intr-un sac și s-o aducă comodului agent spre a fi... „consultată" și a-i elibera actul.Un bătrîn, uitîndu-se după femeia cu oaia moartă în sac i-a spus unei vecine s „Bine, dar ce-o să ne facem dacă din păcate ne-o muri vreun bou ! 11 punem în căruță să-1 ducem spre... consultare lui Bodnariuc!

VASILE OANȚĂ

Sirrt adunați în sală peste 60 de mupcițori- tehnicieni și ingineri de la secția zootehnică a gospodăriei agricole de stat Toporu, regiunea București. Printre ei se află Și mulgătorii Gogiia Costică, Is.paș Ion, Ristea Ion, Nlcolae Marin, îngrijitorii Dumitru Vasile, Crevenlceanu Petre și Bucurcea Constantin de la maternitatea de scroafe, ciobanii Tatu Gh„ Stanciu Panait, Pîndaru Ion, Stanciu Nedelcu Și mulți alții. Toți au venit la consfătuirea convocată de ziarul nostru cu cititorii din acest sector.Cu încetul, discuția noastră se transformă intr-o adevărată consfătuire de producție. Este deosebit de instructiv să-i asculți pe mulgători relatind cum au procedat pentru a îndeplini și depăși planul de producție.— Ne-am sfătuit cu toții — spunea mulgătorul Porojan lancu. secretarul organizației de bază UTM a secției, eum să facem pentru a introduce mica mecanizare la grajduri. Consiliul gospodăriei, comitetul sindicatului ne-au sprijinit. S-a procurat linie decovil, am lucrat voluntar în orele libere ți acum, adusul furajelor și evacuarea gunoiului de grajd se face mecaniaat. Incepind din 1960, fiecare vacă e hrănită potrivit producției date. Se acordă o mare atenție respectării programului de grajd. In această privință, mulgătorii noștri au devenit deosebit de exigenți. Ca urmare obținem rezultate tot mai bune în producție. Eu, de pildă, în primele 5 luni ale acestui an, am obținut 22.100 litri lapte, față de planul de 15.960 litri. Tovarășii apreciază că sint fruntașul gospodăriri ta aceri sector. D*r alaltăieri, ctad *tn tatlrEM două ore de la program- am fost crhicat zdravăn. alft de către organizatorul grupei sindicale, cit și de către tovarășii mei de muncă.In primele 5 luni ale acestui an. planul de producție la lapte de vacă pe întreaga gospodărie a fost depășit cu 160 hl. iar prețul de cost per kilogram redus cu 0.25 de lei. Dar mulgătorii gospodăriei nu se mulțumesc cu rezultatele do'oindite; ei au aflat din ziare că la alte gospodării de stat cum sint cele din Popești Leordeni sau Andrășești, se obțin anual peste 4.000 litri de lapte pe cap de vacă furajată.Cum procedează concret mulgătorii din astfel de unități pentru a spori producția de lapte ? Iată ce ar dori să afle cei de la GAS Toporu în ctt mai scurt timp.

Și la ferma de porcine a gospodăriei — au arătat mulți îngrijitori — s-au dobîndit anul acesta rezultate bune.— In primele 5 lumi ale anului, a spus tov. Dumitru Vasile, planul de producție a fost depășit cu 138 de purcei; la lotul de tineret, se obține un spor zilnic mediu de 300 de gr, în lac de 260 gr. cit e prevăzut, ou numai 4,4 u.n. față de 4,8 u.n. ctt e planificat. Ținem o evi- diență clară a montelor scroafelor fătătoare cărora le acordăm o îngrijire specială; respectăm întocmai Indicațiile tov, ing. zootehnist Pair- pală cu privire Ia furajarea purceilor pînă la înțărcare. Știm că am putea obține rezultate cu mult mai bune. Dintr-un material citit de curind în ziarul „Agricultura Nouă" am aflat de pildă, că la GAS Grabaț se obțin cite 7,8 purcei întăreați de la fiecare scroafă, la prima fătare. Acolo, există carnete de crescătorie și registru de matcă la fiecare brigadă. Astfel de metode trebuie să introducem și noi.Alți Îngrijitori și-au exprimat dorința de a învăța din unele articole din ziar cum se procedează la unele crescătorii de porcine în vederea scăderii prețului de cost. Ei s-au interesat și de modul cum este organizată întrecerea pe profesie In unitățile fruntașe. Numeroși muncitori ai secției s-au Interesat de metodele modeme de muncă aplicate în sectorul zootehnic, atît în ce privește mecanizarea lucrărilor cit și furajarea animalelor. Dorința lor de a studia articolele publicate de ziar își are aci o explicație: conducerea grupei sindicale a luat bunul obicei ce a organiza deseori lecturi si disetrfei ta eolecriv a vmor reportaje și arterele valoroase, urmate de ■pUcarea fa practică a noutăților aflate. La plecarea din gospodărie* tov. ing. Gh. Mischie, directorul unității mi-a spus:— Sîntem hotărîți să ne întrecem în curind cu gospodăriile de stat fruntașe din țară, în sectorul zootehnic. Cînd vor fi gata și cele 2 grajduri pe care le construim anul ăsta, cînd vom Instala și adăpători automate in grajduri, vom avea condiții de lumi și mai bune. Va crește și gradul de calificare al oamenilor, căci pentru asta muncim continuu. Veniți peste câteva luni la o nouă consfătuire cu cititorii noștri 7 Veți putea vedea rezultate și mai bune...
AU RAICU

Peste puține zile și gospodăria noastră agricolă de stat va începe bătălia recoltării din acest an. La secția Naipu, unde lucrez in funcția de mecanic șef de secție, va trebui între altele să recoltăm 1.300 hectare cu grîu.In vederea bunei pregătiri a utilajului, cu sprijinul conducerii grupei sindicale de aci a fost organizată o consfătuire de producție în cadrul căreia s-a analizat care este stadiul reparării mașinilor agricole* al asigurării mijloacelor de transport, al spațiilor de depozitare etc.în cadrul consfătuirii, s-a consta- I tat cu mulțumire că cele 16 combine tractate, 2 windrbvere și 3 prese de balotat paie au fost reparate la tițnp, recepționate cu grijă și stocate, gata să intre în lanuri. S-a asigurat, de asemenea, cîte o greblă mecanică pentru fiecare din cele 4 brigăzi de tractoare din cadrul secției și s-au revizuit cele 9 remorci. Cu acest prilej, comunistul Radu Urse, șeful brigăzii I de mecanizare completă a chemat la întrecere toate celelalte brigăzi din secție luîn- du-și angajamentul ca pînă la începerea muncilor de recoltare sa execute și a IlI-a prașilă mecanică la toate culturile prășitoare — iar după 25 iunie să recolteze grîul la timp și fără nici un fel de pierderi, windroverele, combinele și presele de balotat paie să fie folosite cu întf. 'ga capacitate de lucru. Chemarea la întrecere a fost adresată și celorlalte brigăzi din gospodărie.La propunerea maistrului de cui- 1 tură Glăvan Vasile, membrii grupei sindicale din cadrul secției au ho- tărît ca în cîteva zile, șă golească de orz o magazie unde urmează să fie depozitat grîul din noua recoltă* pentru a fi curățată și dezinfectată. De asemenea, s-au luat măsurile necesare în vederea asigurării numărului de saci necesari, întrucît anul acesta suprafața secției cultivată cu grîu s-a dublat în comparație cu anul trecut.Pentru a stimula întrecerea pe profesie între mecanizatorii din cele patru brigăzi au fost repartizate 4 stegulețe roșii ce revin tractoristului care obține cele mai bune rezultate în fiecare decadă. In prezent, aceste stegulețe sint purtate de tractoarele conduse de tov. Co- jocaru Nicolae, Vâtafu Gheorghe, Vlaicu Andrei și Glăvan Constantin.Trebuie să arăt că mecanizatorii noștri au intensificat în ultimele zile întrecerea pentru a grăbi executarea de bună calitate a prașile- lor (la porumbul pentru boabe pe 918 ha s-a executat deja și praștia a II-a, la fasole, cultivată pe 100 ha, s-a început prașila a II-a, la floa- rea-soarelui, pe 78 de ha s-a terminat și prașila a IlI-a).Un obiectiv principal pe care îl urmăresc in !r.:recerea sodalistă 
membrii celor 4 brigăzi de tractoa- j re din cadrul secției noastre este și acela de a realiza în loc de 1.650 ore de funcționare pe fiecare tractor cit e planificat, cîte cel puțin 2.150 de ore. Pînă acum, cele mai bune rezultate le-au obținut comuniștii Vătafu Nicolae și Stelian Ioniță care au trecut de 850 de ore. Sîntem hotărîți ca întrecerea socialistă între mecanizatorii și muncitorii de la culturile de cîmp să se desfășoare cu avînt sporit în săptămînile ce urmează, atît la secția Naipu cit și în restul gospodăriei pentru a contribui la buna desfășurare a muncilor de recoltare și la obținerea unei recolte cît mai bogate la hectar. CORBU EUGEN responsabil cu problema muncii de masă în producție în comitetul sindicatului din gospodăria de stat Asan-Aga, regiuneaBucurești

La & M. E Valul Iraian

Fruniași înlre inovatori
La »xpoiițla regionala de inovații, care a lost organizata tn aceasta primăvară la Constanta, la standul rezervat unităților agricole socialiste, privirile vizitatorilor au stăruit, cu admirație, ți asupra maahetelor inovațiilor realizate la S.M.T. Valul Traian : iurca suspendată, bancul pentru rodajul și verificarea ridicătoarelor hidraulice, indicatorul de consum de motorină la tractor etc. Ele, ca si celelalte oglindeau o preocupare activă pentru îmbunătățirea tehnicii, inventivitate, talent, perseverentă, calități care îmbogățesc profilul munictorului nostru de azi.încă de anii trecuți la S.M.T. Valul Traian există un valoros colectiv de inovatori. Pentru inovațiile create de ei în anul trecut stațiunea a primit premiul întîi pe tară. Este o distincție frumoasă, meritorie, care umple de mtndrie pe mecanizatorii de la Valul Traian.Tovarășul Mihai Petrescu, directorul stațiunii, el însuși unul din inovatorii fruntași, îmi explică modest, aș putea spune chiar cu zgtrcenie. drumul pe care l-au parcurs pînă a ajunge fruntași.— Inovațiile noastre au fost, fiecare în parte, Impuse de nevoile producției. Acestea au solicitat a- tentia fiecăruia dintre noi. Să luăm, de exemplu, furca suspendată pe tractorul U.Ț.O.S., pentru transportul paielor, inovație realizată de tovarășul Stan Boieru. șeful nostru de atelier. Se știe că în urma combinelor paiele rămîn în straturi pe miriște. Colectorul le adună în grămezi. Noi ne-am gîndit că acest proces poate ti încă îmbunătățit. Rezolvarea a găsit-o, cum v-am inat spus, tovarășul Boieru. Dar fiindcă e de fată Să vă vorbească chiar el.5 «ful de atelier, un om tn vizetă, cam la 50 de ani, a intrat in biroul directorului cum nu »» poate mai bine. Din păcate, nici el nu-i prea... vorbăreț.

— Cum să vă spur^ țncepe ol, de doi ani de silo m-am gîndit eum să-1 dau... de furcă. Acum, cu ajutorul el, eliberăm Intre 15—-16 ha. pe si luorlnd cu un singur tractor.Utemistul Petrescu Ștefan, meca- nie de atelier, este un inovator care promite. Anul trecut, prin modificarea sistemului de antrenare a gene-
Carnet de reporter

rotorului la K.D.-J5 a adus stațiunii economii de cîteva mii de lei. In plus, prin această inovație, reparațiile s-au făcut la timp cu toâte că lipseau unele piese utile. Iată dar o simplificare care a înlăturat complicațiile.—• Puteți să-mi spuneți la ce Inovație lucrați acum î am întrebat fără intenția de a divulga amănunte.— încă nu am început lucrul... Mă gtndesc să realizez o baie de degresat piesele mari de tractor.Stau apoi de vorbă cu Istinie Constantin i face parte tot din categoria inovatorilor tineri. In stațiune este tehnician cu reparațiile. Anul trecut a realizat un dispozitiv pentru verificarea compresiei la motoarele Diesel. îmi explică, pe scurt de ce a ales această temă.— Cînd un tractor începe să se uze?» orice mecanic se întreabă care este cauza : ori o uzură a supapelor chiulasei, ori a segmenți- lor și altele. Dar pentru asta trebui* demontat tractorul ca să con- stați cauza exactă Cu ajutorul dispozitivului meu, măsuiînd compresia pe care o degajă pistonul tn cilindru se poate trage concluzia dacă segmentii sau cilindrii prezintă uzură.Desigur, nu puteam omite 0 discuție despre inovația realizată de tov. Petrescu Mihai, directorul stațiunii, împreună cu tov. Barbu Gheorghe.

— Problema realizării unui plug pentru efectuarea arăturilor la 50— 60 cm. adincime și pentru administrat îngrășăminte în straturi suprapuse ne-a tost propusă spre rezolvare de către regiune. El este toarte necesar tn special pentru loturile de producții record. Inovația noastră este adaptarea plugului P. P. 3—30 psțntru arat la 55 cm. cu administrarea mranitei și superfosfa- tulul la 30 cm. și gunoi nefermen- * tat la 55 cm. Credem că am realizat un lucru bun.— Proiecte de viitor, mai bine zis pentru anul acesta ? am întrebat eu.■ —< Pregătirile pentru campanie și campania ne cer multe eforturi. Cînd vom avea timpul necesar vom căuta să rezolvăm asigurarea ungerii centrale a mașinilor agricole, pentru a ușura munca tractoriștilor și totodată pentru o mai bună întreținere a mașinilor. O a doua problemă ar fi realizarea unei cositori de coceni, care ne-ar ajuta foarte mult să eliberăm terenurile pentru arături și însămînțărl de toamnă.Intenții șînt multe. Pentru aceasta, ar trebui sfi-i puteti întîlni și pe ceilalți inovatori ai noștri, care desigur că și-au cristalizat ideii®, intențiile.
♦Am rămas plăcut impresionat de întilnirea mea cu iscusiți! inovatori de la S.M.T. Valul Traian. După ce am vizitat și expoziția regională de inovații mi-am dat seama că este necesar să-i anunț un lucru important : cosltoarea de coceni a fost realizată de acum de inovatorii de la S.M.T. Independența. Ar ii păcat să cheltuiască timp pentru o problemă care a și fost rezolvată.Oricum însă, o învățătură se poat* desprinde de alei • popularizarea și generalizarea inovațiilor valoroase In Dobrogea și in alte regiuni trebuie făcute cu mult mai bine.

LUCIAN CURSARU



Agronomii și zootehniștii în fruntea 

luptei pentru înflorirea agricuiturii

în ultima vreme, tot mai multi ingineri agronomi ți zootehnițti scriu ziarului despre experiența lor și 
a gospodăriilor colective în care muncesc. Despre m unea inginerilor din gospodăriile colective ne scriu 
ți corespondenții ți cititorii ziarului. Aduăgînd cunoștințelor acumulate în facuttdțtabogatăexperientă de 
îndrumare ți conducere a producției agricole, îmbogățindu-șj neinceiat cunoștințele prin studiul literaturii 
de specialitate, inginerii agronomi și zootehnițti iți sporesc în permanență contribuția la sporirea pro
ducției, la creșterea productivității muncii In agricultură, la reducerea prețului de cost al produselor agri
cole și întărirea economico-organizătorică a unităților agricole socialist-cOoperatiste.

Publicind aceste materiale de la ingineri și despre ingineri, noi rugăm pe cititorii noștri ingineri și teh
nicieni să ne scrie despre experiența lor și a unităților din care fac parte, îi rugăm pe colectiviști să ne scrie 
despre munca inginerilor ți a tehnicienilor din gospodăriile lor.

>' , ... . ........ - , , , __ ;__ ... ____Yom continua să folosim marile rezerve de sporire a producției și productivității muncii
cu caravana-laborator

muncitorii Iulian șj.,;

Un* din preocupările importante 
ale conducerii gospodăriei noastre este obținere* producției vegetale și animale eu nn consum cit mai redus de zile-muncă pe unitatea de produs. Prin creșterea gradului de mecanizare * lucrărilor și prin creș
terea disciplinei și a priceperii co- >eetivi*ti!or, noi am izbutit s& ob
ținea) la ha producții de la an la *n mai mari, dar cu un consum de zile-muncă tot mai inie.Consider necesar să vorbesc despre rezultatele obținute de gospo- dă*a noastră in această direcție pentru că asemenea rezultate reflectă marile rezerve de care dispun gospodăriile colective, atit in privința sporirii producției cit și în ce privește economisirea zilelor- BlWDCă.Fată de olan, gospodăria noastră — . Jiul- din comuna Straja, regiunea Dobrogea — a depășit anul trecut producțiile la ha in sectorul vegetal cu : 450 kg la porumb-boabe, 330 kg la floarea-soarelui, 280 kg la grîu, 15.000 kg la sfeclă de zahăr etc.In comparație cu 1959. noi am obținut suta de kg de produse cu următorul consum de zile-muncă:Consum zile-muncă pentru 100 kg produse

chipa condusă de Manamet Baubec a recoltat 4.875 kg boabe la hectar cu un consum de 0,81 zile-muncă pentru 100 kg, iar echipa condusă de Ablatip Osman a obținut în medie la hectar 3.375 kg boabe, avînd un consum de zile-muncă Ia 100 kg de 1,15 zile-muncă.Desigur că nici producțiile obținute de echipele date ca exemplu negativ nu sint mici. Ba in comparație cu cele ce se obțineau în Do- brogea pînă acum cîțiva ani. cînd pămintul se lucra individual, sint toarte mari. Dar exemplul colectiviștilor care au lucrat în imediata vecinătate și care au obținut recolte superioare, dovedește tocmai e- xistența unor însemnate rezerve de sporire continuă a producției și de reducere a consumului de zile-muncă pe unitatea de produs.Consiliul de conducere al gospodăriei noastre a analizat în mai multe rinduri și sub diferite aspecte aceste probleme. Toți au ajuns la concluzia că obținerea unor rezultate superioare în producție se da- torește intr-o mare măsură priceperii și interesului cu care muncește șeful de echipă. Preocuparea șefului de echipă pentru ca toți co

lectiviștii din echipă să participe regulat la muncă, să execute numai lucrări de bună calitate, controlul permanent asupra justei normări și retribuiri a muncii, toate acestea influențează foarte mult in bine obținerea și chiar depășirea producției planificate.Se înțelege cit de importantă este totodată activitatea permanentă de îndrumare și control pe care sint datori să o ducă consiliul de conducere și inginerul agronom.Pe baza rezultatelor obținute pînă acum, adunarea generală a gospodăriei a hotărît la începutul anului sarcini sporite de producție și reducerea consumului de zile-muncă. Astfel, s-a hotărît să se obțină tona de grîu cu 9 zile-muncă, cea de porumb-boabe cu 9,5 zile-muncă, cea de floarea-soarelui cu 10,5 zile- muncă.Datorită muncii însuflețite a tuturor colectiviștilor, sîntem încredințați că prevederile planului vor fl întrutotul respectate,
MIHAI V. ȘTEFAN inginer agronom la gospodăria colectivă „Jiul", comuna Straja, regiunea Dobrogea

In obținerea unor producții cît mai mari la culturile irigate un rol foarte important îl are stabilirea precisă, științifică, a momentului optim pentru începerea udărilor și a cantității necesare de apă. Pentru aceasta este insă nevoie să cunoaștem capacitatea de cîmp pentru apă a solului respectiv și provizia sa momentană de apă, ambele constante trebuind să fie determinate pe adincimile ce urmează a fi umectate.într-unul din articolele publicate în primăvara aceasta în ziarul nostru am amintit despre inițiativa prețioasă luată de cercetătorii Stațiunii experimentale agricole de la Chiscani-Galați care, cu mijloace proprii, au trecut la o acțiune susținută pentru a ajuta unitățile agricole socialiste în aplicarea unei irigări pe baze științifice. în articol se sublinia necesitatea ca această inițiativă să fie urmată și de alte stațiuni experimentale din țară, laboratoare regionale agrochimice, institute de învățămint agronomic superior și altele.Pentru a ajuta social iste să aplice o irigație rațională Generală bunătățirire și Construcții Agricole din Ministerul Agriculturii (D.G.I.F.C.A.) a organizat in primăvara aceasta o caravană - laborator al cărei scop este determinarea științifică a umidității soiului din gospodăriile agricole socialiste ale căror terenuri se află în principalele sisteme de irigație. Caravanaeste compusă dintr-o mașină autoutilitară, pe care este montată o trusă cu aparatura necesară. Trusa este compusă din etuvă cu termore- gulator, exicator, balanță tehnică, fiole cu capac pentru probele de sol și sondă burghiu.Deplasarea caravanei se face după un program bine stabilit. îndată ce se ajunge în gospodăria respectivă- trusa este coborîtă de pe mașină și montată intr-o încăpere a gospodăriei unde există priză pentru curent electric, iar mașina se deplasează pe teren pentru recoltatul probelor de sol; acestea sint puse în fiole și transportate de urgență la locul unde se găsește montată etuva care este apoi pusă în funcțiune. Concomitent cu lucrul la etuvă se execută și celelalte recoltări de sol din sistemul de irigație, pentru fiecare cultură în parte.Se fac apoi uscarea și cîntărirea probelor, precum și calculele respective, stabilindu-se media aritmetică a celor 3 repetiții de probe luate de la fiecare orizont de sol și însfîrșit media ponderată a timidităților corespunzătoare orizonturilor de pe

cit mai Direcția de îm- Funcia-

1959 1960Grîu 1.80 145
Porumb
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Floarea-
soarelui 1.95 141

Unul din zecile de mii

care s-a recoltat proba; provizia momentană de apă se exprimă in procente de umiditate (raportate la 100 unități de greutate de sol uscat).în felul acesta se determină mărimea normei de udare care urmează să fie administrată compa- rindu-se valoarea proviziei momentane obținute după cum s-a arătat mai sus, cu valoarea capacității de cîmp.Caravana-laborator organizată de D.G.I.F.C.A. a parcurs in lunile martie-aprilie mai multe gospodării agricole de stat și colective preci- zind pe baza determinărilor efectuate atit udările de aprovizionare necesare atunci cit și pe cele vegetative. Printre unitățile vizitate se numără gospodăriile de stat Po- pești-Leordeni și Fundeni din regiunea București, G.A.S.-urile și G.A.C.-urile din sistemul de irigație al Bărăganului de sud, G. A. S- Sarinasuf și altele. După o perioadă de stagnare datorită precipitațiilor abundente căzute în luna mai, caravana a pornit iarăși la drum in zona de stepă a țării, respectiv in sistemul de irigație Cara-su, precumunitățile agricole

lntr-o încăpere se montează trusa coborîtă de pe auto
utilitară. Etuva este pusă la priză și verificată pentru 
începerea uscării

La întreprinderea metalurgică „Dealul Spirei» din București se face verificarea unui nou lot de mașini 1 pentru combatere»^ dăunătorilor culturilor. în fotogra. fie :Radu __ ____ _  ,.Cornel Begu hj- “ crînd la o ultimă', revizie a cîtorva q mașini

LA G A. S. BĂILEȘTI

îndeplinirea sarcinilor de plan,
preocupare permanentă

«d>70■-ibQ

Se observă ușor că în anul 1960 tm consumat mai puține zile-muncă pentru obținerea a 100 de kg de produse. Consumul a fost mai mic cu 37 la sută la grîu, 49 la sută la porumb, 33 la sută la sfecla de zahăr.Dacă așa se prezintă lucrurile Pe ansamblul gospodăriei, sint alte cifre care ne dan putința să desprindem prețioase învățăminte chiar în cadrul aceluiași an și aceleeași culturi. Iată, să urmărim, comparativ, rezultatele, obținute in 1960 de eă- tre două echipe la culturile de floarea-soarelui și porumb. Vreau să subliniez de la început că aceste două echipe au avut condiții absolut asemănătoare din toate punctele de vedere: număr de oameni, sol, sămință, același mecanizator i-a ajutat la lucrările aplicate culturilor respective. Este vorba de echipele conduse de Babaru Constantin șt Chiriță Chebuță. Prima echipă a obținut 2.032 kg floarea-soarelui lâ ha. folosind pentru 100 kg de semințe 1,15 zile-muncă. Cealaltă a consumat 1,53 zile-muncă pentru 100 kg de semințe, obținînd la hectar 1.710 kg floarea-soarelui.La cultura de porumb-boabe, e-

L-am nnotcuf nu de mult. E un 
tinăr voinic, pinjos, cu fața smea
dă, cu ochii un pic adînciți in or
bite, adumbriți de sprîncene negre. 
De baștină e dobrogean’ și îl chea
mă Nusuret Esughei., Colectiviștii îi 
spun ,,zootehnistul nostru". La gos
podăria colectivă din CAtina, raio
nul Adamclisi, a venit ca inginer 
nu prea de multă vreme. Insă din 
primele zile el a prins a se interesa in modul cel mai serios de proble
mele creșterii animalelor. Organiza
ția de partid, comuniștii din gospo
dărie, consiliul de conducere, l-au 
înconjurat cu căldură și i-au dat tot sprijinul. Astăzi nu există co
lectivist, mai cu seamă dintre cei 
care lucrează la fermele de anima
le, care să nu-ți vorbească cu dra
goste, și respect despre inginerul lor 
zootehnist.

— Tovarășul Nusuret, îmi spunea 
comunistul Oprea Ion, îngrijitor la 

-ferma detineret-taurin,-este un om 
minunat. Tot timpul e in mijlocul 
nostru. ne învață cum să îngrijim și să hrănim vitele, ne îndrumă, ce «nume trebuie să citim. Uite, eu, 
acum la bătrinețe, la îndemnul lui, 
m-am apucat să citesc cărți despre 
creșterea animalelor.

Și îmi arată otteva broșuri pe 
care le acea pe o poliță în grajd.

Să nu vă închipuiți însă că sin
gura preocupare a inginerului Nu
suret este doar pregătirea cadrelor 
de îngrijitori. La o gospodărie co
lectivă ca cea din Oltina, unde nu
mărul animalelor ți păsărilor este

de ordinul miilor (gospodăria are în prezent in proprietate obștească 
peste 600 de taurine, circa 4.000 de 
oi, mai bine de 1.000 de porci și 
aproape 9.000 de păsări), n-ai să 
poți spune niciodată că nu ai ce 
face. Cu atit mai mult, cu cit gos
podăria are animale din râse dife
rite, Și, deocamdată, cu o produc
tivitate nu prea mare. Tocmai de 
aceia, problema principală urmă
rită de zootehnistul colectivei, aju
tat bineînțeles de îngrijitori, este cea a selecției animalelor și a spo
ririi productivității lor. La ovine, 
de pildă, aplicindu-se însămînțările 
artificiale, se urmărește spancizarea și merinozarea. efectivelor, iar la 
taurine, prin ținerea unei evidențe 
stricte a producției fiecărui animal, 
se merge pe linia creării unui 
nucleu de vaci cu o mare valoare 
zootehnică și cu o productivitate ridicată. Succesele se văd chiar de 
pe acum. Așa după cum prevede 
planul de producție, gospodăria co
lectivă din Oltina va obține pînă 
la sfîrșitul anului 2.200 litri lapte 
pe cap de vacă furajată (față de 
1.870 in anul trecut) și 38 litri lapte și 2,500 kg lină pe cap de oaie. Ve
nitul care se va realiza din secto
rul zootehnic va fi in acest an de 
peste 2.200.000 lei. La toate aceste 
realizări, ca și la multe altele, o 
contribuție însemnată o aduce in
ginerul utemist Nusuret Esughei, 
care — ca alte sute și mii de tineri 
ingineri de pe ogoarele patriei ajută 
la ridicarea agriculturii noastre,

V. POMPILIU

probelor care sînt cîntărite mai întîi 
la balanțăși la alte G.A.S.-uri și G.A.C.-uri din regiunea Dobrogea unde irigația se anunță a fi necesară.

★Ținând seama de operativitatea acestui sistem de determinare a umidității solului socotim că ar fi bine ca, pînă la dotare* tuturor gospodăriilor agricole de stat cu aparatura necesară, O.R.I.F.- urile și Trusturile regionale Gostat din regiunile unde există mari amenajate pentru organizeze — acolo unde bil — caravane-laborator xemplul arătat mai sus. In felul a- cesta unitățile respective vor fi a- jutate șă aplice în mod științific udările și să obțină producții sporite la toate culturile irigate.
Ing. GH. PRICOP 

și F. NICOLAE

suprafețe irigat să este posi- după e-

Muncitorii, tehnicienii și inginerii gospodăriei agricole de stat Băi- lești desfășoară cu avînt tot i sporit întrecerea socialistă, în derea depășirii sarcinilor ce le vin din planul de producție. Ei hotărît să realizeze în acest an pe cele 921 ha cultivate cu grîu aproape 700 de kg de grîu mai mult la ha decît în anul trecut Planul de producție pe acest an prevede o producție medie de 2.300 de kg la ha.Recent, în cadrul unor consfătuiri de producție pe brigăzi, după efectuarea plivitului în lan, muncitorii acestei gospodării s-au angajat depășească 100 de kg peste plan menea, ei 35 de tone

mai ve- re- i au de cu

să producția planificată cu la ha și astfel să livreze 92 tone de grîu. De ase- s-au angajat să livreze porumb boabe peste plan și să reducă prețul de cost cu 40 per tonă, iar la porumbul pentru loz să depășească planul cu 30 tone, reducînd prețul de cost cu de lei per tonă. Cît privește producția din sectorul zootehnic, mulgătorii s-au angajat în cadrul întrecerii socialiste să realizeze pe cap de vacă furajată o producție medie de 2.850 litri lapte, adică cu 150 litri mai mult față de producția planificată. în acest fel propus să livreze central al statului lapte peste plan.Pînă în prezent realizat 1.916 hl lapte ceea ce seamnă aproape peste 80 la sută planul anual. Există toate condițiile ca G.A.S. Băilești să obțină peste 3.500 litri de lapte pe cap de vacă furajată. Prețul laptelui obținut

lei side50

gospodăria și-a pentru fondul 34.000 litri
mulgătorii

Mai mult decît în contract

deau în- din

Inginerul
— Tot grăbit ?
- Mai încape vorbă î Doar avem 

atîta de lucru...
Și fără altă explicație, ing. Balazs 

Belg, de la gospodăria colectivă din 
Călărași, raionul Turda, se îndreaptă 
spre sediul colectivei. Era dis-de-dimi. 
ceață,

i.Pînâ o să vină colectiviștii la lucru, 
și-a zis inginerul, am răgaz suficient 
să stau de vorbă pu constructorul 
care a adus planul pentru grajduri, 
șă trimit camionul după materiale..,

■S-d scurs o bună bucată de vreme. 
Au sosit brigadierii. Curind, grupuri, 
grupuri de colectiviști și-au făcut a- 
parația pe ulițe. Unii s-au abătut 
pe la sediu, alții s-au dus de-a drep
tul la cîmp.
- E în toi prășitul, ținu să-mi expli

ce un brigadier.
- Cum aș putea să fac cunoștință' 

cu hotarul colectivei ?
- Cam greu... are vreo 2,000 de ha. 

Totuși, dacă vreți neapărat, rugați-1 
pe tov, Balazs. El are motocicletă...

Am pornit îh căutarea inginerului.
— Nu l-ați văzut pe tov, Balazs? îl 

Întreb pe un îngrijitor de vite.
— Chiar acum a plecat. Căutați-I 

pe la răsadnițe...
- De cinci minute a plecat, mi-a 

răspuns brigadierul legumicol. '
Pînă la urmă l-am găsit la stupi. 

Discută cu Szell Francisc, prisăcarul 
colectivei, l-am sugerat ideea briga
dierului,
- Bucuros. Și așa am de mers pe 

cimp..,PE HOTARUL COLECTIVEI
Cît vezi cu ochii, de o parte și de 

alta a drumului de țară se întind li
vezile de pomi, viile, tarlalele insă- 
mințate eu grîu, porumb, sfeclă... Ne 
oprim.
- E parcela cu sfeclă de zahăr, îmi 

explică inginerul. Avem 100 de ha.

colectivei
Colectiviștii lucrau eu sirg. întrece

rea în care sint antrenați nu le dădea 
răgaz de taifas. Șiopoi, In ultimul 
timp, plouase cam mult. Așa că fie
care oră bună de lucru, colectiviștii O 
foloseau din plin.

însoțit de inginer, am trecut pe la 
fiecare echipă în parte. După te-d 
controlat calitatea lucrului executat, 
pe fața inginerului arsă de soare, a 
apărut un zîmbet. Era mulțumit...

— Știți, se simți obligat inginerul 
să-mi explice, la noi se aplică slste- 
mult premial in raport cu producția 
realizață. . ,1

Cînd am încercat să notez numele 
colectiviștilor harnici, mi-am umplut 
citeva fiie de carnet. Intre cei mai de 
frunte i-am trecut pe Nicoară Gheor- 
ghe, Lorincz Kaszdni. Mărou Filip și pe 
.Rațiu Victoria, Erau pe terminate cu 
-praștia sfeclei șl eu buchețelul.

Cînd să plecăm, brigadierul Popa 
Teodor îl anunță pe inginer:
- Am adus cu remorca vreo 20 de 

saci. E o parte din cele două vagoa
ne de azotat care ne-au sosit acum...

LIVEZILE, MÎNDRIA COLECTIVIȘTILOR

După cîteva minute de mers cu mo. 
toeicleta, am ajuns la livezile șt via 
colectiviștilor.
- Acestea sint mîndria colectivei, 

îmi zise inginerul, învăluind cu pri
virea întinderile,

Avea dreptate inginerul. Colectiviș
tii se pot mîndri pe bună dreptate, cu 
livada de 40 de ha. teren. Pînă anii 
trecuți dealurile acestea - .acoperite 
acum cu pomi roditori — erau golașe, 
sterpe. Aicj la Călărași au fost plan
tați gutui pe 5 ha. E. prima livadă 
de acest fel în tot -raionul.

Pină la vii ne-am duș pe jos, Dealul 
nu-i de lob ușor debfcOt.’
- In primăvara acestui an, intră in

ginerul în vorbă, am plantat 5 ha. cu

milionare
vie. La anul vom mal planta încă 5 
ha. Pînă în 1965 vom ajunge la 25 
ha. vie.

Ing, Balazs dădu sfaturi colectiviș
tilor Kiraly Eugen, Găzdac loan, Giur. 
giu Maria și Kavacz Luiza, cum să 
ferească vițele proaspăt plantate de 
atacul viermelui sîrmă.

SEARA LA SFAT

Conform obiceiului, brigadierii îm
preună cu inginerul colectivei țin sfat 
despre mersul lucrărilor de peste zl.

— Cum se simt vacile în tabără? se 
interesează inginerul.

Răspunsul îl mulțumește. Astăzi co
lectiva are 68 de vaci, iar la sfîrșitul 
anului numărul lor va crește la 105. 
Va crește considerabil și numărul de 
vițele. Deja au fost cumpărate 120. 
Pentru întreținerea acestora însă e ne
voie de furaje, adăposturi. De aceea, 
inginerul nu uită să întrebe brigadie. 
rii cum .s-cu prășit cele 50 ha. cu po
rumb siloz, in ce stadiu se găsesc 
construcțiile...

întrebări pun și brigadierii. Cu răb
dare și pe înțelesul lor, inginerul le 
explică tuturora ce au de făcut.

Consfătuirea s-a terminat. Glasuri
le ce se auzeau în curte, ne-au făcut 
să ne apropiem de fereastră.

— Sint excursioniștii noștri, mă 
lămuri inginerul. Acum s-au întors. Au 
vizitat Brașovul, Doftana, București ui 
prin O.N.T. Carpați. Acum îșl împăr
tășesc Impresiile. Miine insă sint la 
timp. Atunci să vezi muncă...

In mijlocul lor, firește se va afla șl 
tov. Balazs, inginerul, omul care nu 
precupețește nimic atunci cînd e vor
ba de interesele gospodăriei colective.I. CORDUS 

corespondent

îndeplinesc 
prevederile HotărîriiPotrivit Hotărîrii partidului și guvernului cu privire la sporirea numărului de animale în gospodăriile colective, unităților din raionul nostru li s-au acordat credite in valoare de 2.700.000 de lei pentru cumipărări de vaci.îndată după acordarea creditelor, gospodăriile au înființat comisii de cumpărări. Acestea au reușit ca în scurt timp să procure din raion și din afara raionului și a regiunii 724 de vaci de lapte și 737 de vițele. Animalele sint de bună calitate și au fost cumpărate la prețuri avantajoase. Printre gospodăriile țașe la cumpărarea de animale se numără Doja'„I. .. ..avut in plan să cumpere 20 de vaci și a cumpărat 34. Pe lingă cele 31 de vaci pe care le avea în plan, gospodăria colectivă „Victoria Socialismului a mai cumpărat și țele. în afară de creditele aceste unități au folosit mare și fonduri proprii.Pină acum, gospodăriile colective din raion au folosit peste 1.200.000 de

Gospodăria colectivă din Recaș- Banat a obținut rezultate de seamă fiindcă face fiecare lucru nu numai bine, dar și la timpul lui. Punctualitatea caracterizează gospodăria noastră și cînd e vorba de achitarea obligațiilor către stat. Imediat ce au fost tunse oile a fost predată toată lîna contractată. Fiindcă producția a fost mai mare decît cea

prevăzută in plan, gospodăria a predat în plus încă 300 de kg. Pentru lina fină și semifină vândută statului, gospodăria a încasat peste 104.000 de lei. Exemplul gospodăriei a fost care posedă nală. Și ei contractată.
urmat de colectiviștii oi în proprietate perso- au predat imediat lîna

IOSIF CIOSIC1 
corespondent

este sub un leu litrul față de 1,16 lei cît este planificat.îndeplinirea sarcinilor mult înainte de termen tatul unei bune îngrijiri a animalelor, merit care revine în...» mare parte brigadierului Badele Ignat, unul dintre cei mai harnici .,q crescători de animale din gospodă- .„ rie. El a observat că producțiile mari de lapte se pot obține atunci, b cînd sînt hrănite și adăpate la timp, .,,, cînd se respectă programul de grajd, se asigură nutrețuri de caii- tate în funcție de greutatea și pro- ti« ducția animalului, cînd se menține curățenia exemplară în grajduri. Aplicînd întregul complex de mă- m suri zooveterinare brigada condusă ’ de tov. Badele Ignat a reușit în acest an să urce producția pe capi'. s de vacă furajată de la.7,4 cît avea '• anul trecut la 10,7 litri lapte zilnic, deși multe din vacile pe care le are în brigadă sînt la prima lactație. Dacă cu un an-doi în urmă la G.A.S. Băilești rar se găseau mulgători care să realizeze producții de peste 8 litri de lapte, apoi în prezent Miluț Constantin, Deconte Virginia și alții obțin în mod obișnuit de la grupa lor de vaci cîte 10—14 litri de lapte în medie pe cap de vacă furajată.Rezultate bune s-au obținut și în sectorul porcin. Bunăoară, la purceii sub 30 de kg., gospodăria a realizat în ultimele luni un spor de 353 de grame, față de 230 grame cît era planificat, cu un consum de 4 u.n. fată de 5,1 cît era prevăzut în plan. La tineretul de prăsilă terv. Pomană Vasile a realizat un spor mediu zilnic de 316 grame față de 230 grame spor planificat, tov. ’* Dragnea Ana — 485 grame față da 230, iar tov. Tucă Ion — 273 grame față de 230 grame cît era prevăzut în plăn.La porcii de peste 30 de kg., Pomană Aurel, a realizat un spor zilnic mediu de 412 grame, Ioniță Angela 532 grame, Teodorescu C-tin. 412 grame față de 360 grame Cît era prevăzut în planul de producție.Sub îndrumarea organizației de bază P.M.R. muncitorii, tehnicienii și inginerii gospodăriei sînt hotărîți ca în acest an să obțină rezultate și mai valoroase, astfel incit la sfîrșitul acestui an să dea un beneficiu „ de peste 2.000.000 de lei, situînd unitateta lor în rîndul gospodăriilor fruntașe din regiunea Oltenia.

de plan cu x este rezul-,oi și furajări ,w

frun-„Aurel Sețu“, „Gheorghe „Victoria Socialismului» și C. Frimu". Prima, de pildă, a
22 de vi- 
acordate. în volum

lei din creditele acordate.Inginer MAGDER ZISSU șeful serviciului Goscol din cadrul secțiunii agricole a sfatului popular raional Făurei

Legătură cit mal strinsă între știință și producție

Lotul
școala aîn toamna anului 1957, conducerea gospodăriei colective „Al II-lea Congres al P.M.R.** din Valea Călugărească, avînd sprijinul stațiunii experimentale viticole din aceeași localitate, a înființat în cadrul brigăzii conduse de Petre C. Greceanu un lot demonstrativ viticol în suprafață de 1 ha. Aici toate lucrările, începînd de la arătura de toamnă și mușuroit și pînă la cules au fost făcute cu sprijinul direct ai cercetătorilor stațiunii.La începui unii dintre colectiviști nu priveau cu destul interes cele ce se petreceau pe lotul respectiv. „Cum

Stropitul *1 n-le» 
In via gospodăriei 
agricole de stat 
din Bazna, regiu

nea Brașov

demonstrativ
recoltelor bogateadică — spuneau ei — vor să ne învețe pe noi care am crescut lingă butuc cum să muncim via Toamna însă, la cules, au văzut cu toții că de pe lot s-au strîns 9.100 kg struguri — recoltă nemaiîntîlnită pînă atunci în gospodărie. Astfel mulți dintre ei au cerut printre primii în adunările generale extinderea lotului demonstrativ a cărui suprafață a ajuns in I960 la 11 ha. Soiurile predominante pe lot sînt Riesling italian, Aligote, Cha- sselas, Selection Carriere și Fetească albă.In anul trecut, lotul demonstrativ a fost amplasat tot la brigada condusă de Petre Greceanu. La rîndul lui acesta a încredințat lotul șefului de echipă Petre Țicu pe care-1 știa că îndrăgise de mic copil viticultura și era dornic să cunoască cit mai multe în această privință. Cu ajutorul inginerului Petre Stan de la stațiune, Petre Țicu și colectiviștii din echipă au aplicat întocmai complexul de lucrări agrotehnice recomandate de specialiști. în primăvară, în afară de celelalte lucrări, s-au făcut tăierile in mod diferențiat. în timpul perioadei de vegetație, pe lot au mai fost executate 4—5 lucrări superficiale ale solului pentru stîrpirea buruienilor și distrugerea scoarței formată la suprafața pămintului. La avertizările stațiunii s-a stropit via de 4 ori cu zeamă bordeleză și s-au dat două prăfuiri cu sulf împotriva oidiumului (făinării). Muncindu-se în felul acesta, de pe cele 11 ha s-au obținut In medie 11.200 kg struguri la ha. Pe porțiunea de un ha unde în toamna anului 1957 șl primăvara lui 1958 fuseseră aplicate îngrășăminte organice și minerale, producția a atins 13.500 kg la ha. în același timp producția medie pe brigadă a fost cu 1.400 kg la ha mal scăzută decît pe lot; diferența mică de producție se dato- rește in mare măsură faptului că lucrările agrotehnice de pe lot au fost aplicate an de an pe suprafețe din ce în ce mai mari de colectiviștii din brigadă.Recolta mare de struguri obținută

pe lot" a contribuit și ea la mărirea veniturilor gospodăriei, la sporirea valorii zilei-muncă. Șeful de echipă P. Țicu împreună cu familia sa a e- feetbat anul trecut 600 de zile-muncă pentru care a primit, în afară de produse, 18.000 lei.Pentru colectiviști organizarea lotului demonstrativ este un minunat prilej de a învăța cît mai multe lucruri folositoare. In felul acesta ei au putut să-și dea seama cît de pă- gubitoare producției erau unele practici pe care le foloseau înainte în viticultură. Tăiatul, de pildă, îl fă- ' ceau peste tot cam la fel fără să tină ,r. seama de vigoarea butucului, de soiul respectiv, de rodnicia terenului ș.a.m.d. Acum acest obicei a fost părăsit. Lotul demonstrativ a devenit pentru colectivtști o adevărată școală a recoltelor mari. Cînd spun acest . lucru mă gîndesc în primul rînd la faptul că în tot mai multe echipe și brigăzi din gospodărie, colectiviștii aplică în mare cele învățate pe iotul demonstrativ fapt care face ca șicl producția medie de struguri la ha să ‘ crească continuu. în 1960 brigada lui Petre Greceanu a dat gospodăriei, i peste plan, 8 vagoane de struguri. M în anul acesta s-a luat măsura să se organizeze pe brigăzi, schimburi ’' de experiență la lo*ul demonstrativ. - Ca urmare. între colectiviști s-a iscat» o aprinsă întrecere pentru aplicarea în producție a celor văzute pe lot in scopul obținerii unoi recolte cit mai bogate. Echipa lui Alecu D. Ion, bunăoară, care are terenul dincolo de șosea, față în față cu cel al lotului, a executat toate lucrările „ca la car- " te“ ; în via echipei terenul este cu- ** rat de buruieni, s-an executat legatul al cucu . ........ ................................. __rrecomandat specialiștii Stațiunii, De curînd au început și șl treilea stropit. In întreaga gospodărie se desfășoară acum bătălia împotriva buruienilor Și dăunătorilor pentru a se a-’ sigura în anul acesta obținerea unei recolte de struguri cît mai bogată.Ing. N. FLORIAN

Iî-lea, precum și 2 stropiri zeamă bordeleză în amestec sulf muiabil — așa cum au



Program concret și realist
de consolidare a păcii

!«■ In raionul Zimnicea

Hrușciov, a rostit-o radio șiDeclarația pe care N. S. șeîul guvernului sovietic, joi seara la posturile de televiziune ale Uniunii Sovietice în legătură cu întîlnirea pe care a avut-o la Viena cu J. Kennedy, președintele S.U.A., constituie o nouă și puternică reafirmare a poziției U.R.S.S. față de rezolvarea pe cale pașnică a celor mai importante probleme care frămîntă astăzi omenirea. De Ia primul și pînă la ultimul rând, declarația președintelui Consiliului de Miniștri al U.R.S.S. este străbătută, ca și memorandumurile pe care N. S. Hrușciov le-a înmînat lui J.Kennedy la întîlnirea lor de la Viena, de dorința și grija de a asigura pacea și securitatea internațională. Și de astădată, guvernul sovietic, prin șeful său, a venit în fața popoarelor U.R.S.S. și ale întregii lumi, arătînd clar, cu argumente cît se poate de convingătoare, cum trebuie rezolvate cele mai arzătoare probleme ale situației internaționale potrivit cu interesele generale păcii. ale

DEZARMAREA GENERALĂ 
ȘI TOTALĂ — PROBLEMĂ 

CARDINALĂîn centrul declarației tovarășului N, S. Hrușciov se află problema dezarmării generale și totale, ca problema cheie a vieții internaționale ' Șeful guvernului sovietic a analizat din nou și multilateral diferitele aspecte ale acestei probleme. El a a- mintit că încă în 1922, la Conferința de la Geneva, Uniunea Sovietică, din inițiativa marelui Lenin, a propus înfăptuirea dezarmării generale și totale. După cel de-al doilea război mondial, care a adus popoarelor aiîtea suferințe și nenorociri, Uniunea Sovietică, avînd sprijinul tuturor țărilor iubitoare de pace, a luptat cu o energie sporită pentru soluționarea cît mai grabnică a problemei dezarmării. Guvernul sovietic a prezentat, după cum se știe, propuneri concrete privind înfăptuirea dezarmării generale și totale. Oamenii de bună credință de pretutindeni au salutat cu deplină aprobare aceste propuneri, a căror adoptare ar putea scuti pentru totdeauna popoarele de povara grea a cursei înarmărilor, de primejdia unui război racheto-nu- clear distrugător.De ce nu s-a ajuns pînă acum la înțelegere în această problemă vitală pentru soarta omenirii ? De ce comisiile și subcomitetele create în scopul dezbaterii și soluționării a- cestei probleme n-au avut succes în activitatea lor ? Aceasta s-a întîmp- lat pentru că — așa cum a arătat N. S. Hrușciov — puterile occidentale nu erau dispuse tive serioase și, așa faptele, ele nu doresc zarmarea.Căutînd să ascundă relor adevărata lor poziție în privința dezarmării, puterile occidentale s-au străduit șl se străduiesc să răs- pîndească minciuna cum că Uniunea Sovietică ar fi împotriva controlului. Dar toată lumea știe că U.R.S.S. a fost și este pentru un control internațional riguros și eficient asupra înfăptuirii dezarmării și a făcut propuneri concrete în această direcție. Totodată, guvernul sovietic a declarat tn repetate rînduri că în cazul în care puterile occidentale acceptă planul sovietic de dezarmare, atunci U.R.S.S. acceptă propunerile occidentale privind controlul. In cuvîntarea sa, N. S. Hrușciov reafirmă ăcest punct de vedere. „Sîntem dispuși — a spus tovarășul Hrușciov — să acceptăm propunerile referitoare ședințe al ricii, dar noastre detotală. Atunci nu va mai exista nici un impas în tratativele pentru dezarmare".Poziția Uniunii Sovietice în această problemă este cît se poate de clară. Numai oamenii de rea credin-

să ducă trata- cum dovedzsc nici acum de-
în fața popoa-

dumneavoastră la control, domnule prestatelor Unite ale Ame- acceptați și propunerile dezarmare generală și

ță,se
să

Sănumai cei care nu doresc ca ajungă la înțelegere pot continua răstălmăcească această poziție. va fi recunoscut și chiar că se face uz de arme pentru a se lin
SINGURA CALE REALISTĂ 

SPRE INTERZICEREA TUTUROR EXPERIENȚELOR 
CU ARMA NUCLEARĂIn declarația sa, N. S. Hrușciov analizează pe larg și problema încetării experiențelor cu arma nucleară. După cum se știe, tratativele în această problemă care durează de aproape trei ani n-au dat rezultate și aceasta nu din vina U.R.S.S. In tot cursul discuțiilor, S.U.A. și Anglia au recurs la tot felul de manevre pentru a tergiversa acordul. Acum ele se cramponează de ideea ca organul executiv al sistemului de control asupra încetării experiențelor nucleare să fie condus de un singur om, un fel de Hammarskjoeld, actualul secretar general al O.N.U., care să folosească acest organ în interesul occidentului. Evenimentele din Congo au arătat însă la ce consecințe grave poale duce situația cînd în îruntea unui organ internațional menit să ia holărîri de mare importanță se află o singură persoană. Puterile occidentale ar vrea să creeze asemenea situații și în cadrul principalului organ chemat să vegheze la aplicarea acordului privind încetarea experiențelor cu arma nucleară. Dar țările socialiste și toate celelalte stale iubitoare de pace nu vor accepta niciodată o astfel de propunere.Pentru a se asigura o situație e- chitabilă. Uniunea Sovietică a făcut propunerea perfect logică ca din organul de contrei să facă parie reprezentanții celor trei grupuri staie existente astăzi în lume — țările socialiste, țările membre ale blocurilor militare occidentale și țările neutre. în acest fei s-ar primejdia ca o parte să impună tărîri nejuste celeilalte părți, crea garanția aplicării și eficace a acordului bilit.

nu va piedica înfăptuirea Iul. N. S. Hrușciov a dat o ripostă cuvenită acestor capete înfierbîntate. „Noi sîntem pentru reglementarea pașnică a litigiilor dintre state, a spus șeful guvernului sovietic. Totuși, sîntem în stare să ripostăm cum se cuvine la orice violență și avem cu ce să ne apărăm interesele".
ÎNTÎLNIREA DE LA VIENA 
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în mod ce va fi
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evita ho- s-ar fust sta-
TRATATUL DECU GERMANIA TREBUIE ÎNCHEIAT ÎN CEL MAI SCURT TIMPcadrul loc la și J. Kennedy, un Iocconvorbirilor care au

Vicia între N. S. Hruș- 
impcr-

MOSCOVA 17 (Agerpres). — TASS transmite : Prezidiul Sovietului Suprem al U.R.S.S. l-a decorat pe N. S. Hrușciov cu ordinul „Le'nin" și pentru a treia oară cu medalia de aur „Secera și ciocanul", pentru meritele sale remarcabile în conduce-

rea creării șl dezvoltării Industriei, științei și tehnicii rachetelor și a realizării cu succes a primului zbor cosmic din lume al unui om sovietic pe bordul navei-satelit „Vostok", care a deschis o eră nouă în cucerirea Cosmosului.Alte fărădelegi ale colonialiștilor portughezi
In activitatea sportivă de masă 
se pot obține rezultate mai bune

In avut ciov tant l-a ocupat problema germană. Referiadu-se la aceste convorbiri, N. S. Hrușciov a expus din nou în declarația sa poziția clară și logică a U.R.S.S. față de această problemă. Șeful guvernului sovietic a dovedit cît se poate de convingător că încheierea tratatului de pace cu Germania nu mai poate fi amînată, că reglementarea pașnică în Europa trebuie realizată în acest an.în propunerile sale privind soluționarea pe cale pașnică a problemei germane. Uniunea Sovietică nu dorește altceva decît să înlăture un serios focar de încordare în inima Europei : „Propunînd încheierea tratatului de pace și normalizarea pe această bază a situației din Berlinul occidental — a spus tovarășul N. S. Hrușciov — guvernul sovietic nu dorește altceva decît pacea ; el dorește să înlăture din relațiile dintre state tot ceea ce generează fricțiuni și poate să provoace un conflict primejdios".Este de dorit, desigur, ca toate țările care au luptat împotriva Germaniei hitleriste să participe la reglementarea problemei germane și ca Tratatul de pace să fie încheiat cu ambele state germane — R.D.G. și R.F.G. Dar dacă unele țări nu vor vrea să participe la conferința de pace, sau dacă R.F.G. nu va fi de acord să semneze Tratatul de pace, acesta va fi încheiat de către statele care doresc acest lucru cu Republica Democrată Germană.în occident sînt unii care se străduiesc să denatureze poziția țărilor socialiste în problema germană. Ei amenință țările socialiste că dacă vor semna tratatul de pace, acesta

In declarația sa radio-difuzată, șeful guvernului sovietic s-a ocupat și de alte probleme care au făcut o- biectul convorbirilor cu președintele S.U.A. în cadrul întîlnirii lor de la Viena, ca, de pildă, problema Lao- suiui și problemele coexistenței pașnice. EI a făcut, de asemenea, aprecieri asupra însemnătății convorbirilor pe care le-a avut cu Kennedy, subliniind, între altele, că întîlnirea a meritat să aibă loc și că, mai mult decît atât, a fost necesar să aibă loc.Desigur la această întâlnire nu s-a ajuns, dat fiind complexitatea problemelor, la acorduri depline. De altfel, așa cum a apreciat N. S. Hrușciov, nimeni nu se aștepta să se ajungă la astfel de acorduri. Trebuie avut în vedere, bineînțeles, atunci cînd se analizează rezultatele convorbirilor dintre cei doi șî deosebirile esențiale N. S. Hrușciov a fost la tătarul de cuvînt alscumpe năzuințe ale popoarelor din țările "ocialiste și ale tuturor popoarelor iubitoare de pace. El a fost exponentul lumii noi, socialiste, al, acelei lumi unită într-o miile de măzeața cauză muici și a păcii trainice j. Kennedy a reprezentat țară care se intitulează al lumii capitaliste și unde puternice cercuri care sînt interesate în încordarea internațională.Recenta declarație a șefului guvernului sovietic constituie pentru fiecare om de bună credință o busolă călăuzitoare care arată fără greș direcția spre pace trainică și prietenie între popoare. De aceea, ea a fost primită pretutindeni cu bucurie și deplină aprobare. In ceea ce-1 privește, poporul nostru, prieten credincios al păcii și coexistenței pașnice, salută și sprijină din toată inima nobilele eforturi ale Uniunii Sovietice îndreptate consecvent spre micșorarea încordării și asigurarea unei păci trainice.

socialiste, singură fa- a socialis- pe pămînt. la Viena o conducător există

De mai bine de patru luni, patrioții angolezi luptă cu hotărîre împotriva jugului colonial, pentru libertate și independență. Ținând morțiș să-și mențină dominația în Angola, guvernul dictatorului Salazar trimite în continuu avioane și nave care aduc soldați portughezi. Această sporire a forțelor armate ale colonialiștilor în Angola se efectuează în vederea unor operațiuni mai mari pe care colonialiștii portughezi au de gînd să Ie desfășoare împotriva forțelor patriotice în cursul lunii viitoare. Odată cu operațiunile militare, trupele portugheze își intensifică teroarea împotriva populației pașnice. In fiecare noapte locuințele cetățenilor sînt călcate de rasiști ; bieții oameni sînt scoși în stradă și snopiți în bătaie. Pentru cea mai mică bănuială de ajutor acordat răsculaților africani, oamenii sînt spînzurați, aruncați din avion în ocean, arși de vii sau băgați pe viață în închisori.în acest timp, călăul de Ia Lisabona, dictatorul Salazar, a ordonat instruirea trupelor portugheze pentru lupta împotriva mișcării de eliberare națională din coloniile portugheze. Colonialiștii portughezi pregătesc dezlănțuirea unui nou război împotriva populației din Guineea portugheză și Insulele Capului Verde. în acest scop, Ia Bassu, capitala Guineei portugheze, sosesc unul după altul, vase portugheze cu cantități uriașe de. materiale de război Și mii de soldați. Soldații aceștia se dedau lamasacre gene. In instituită aceasta, pornit o neri. Un tineri sînt arestați și apoi cu forța în armatele colonialiste din Angola și alte colonii portugheze.Popoarele și guvernele iubitoare de pace din întreaga lume condamnă cu hotărîre nelegiuirile colonia-

liștilor portughezi. Acum cîteva zile, în scrisoarea sa de răspuns la mesajul pe care i l-a adresat Mario de Andrade, președintele Conferinței Organizațiilor naționale din coloniile portugheze — tovarășul N. S. Hrușciov a declarat : „Guvernul sovietic și poporul sovietic nutresc un sentiment de profundă solidaritate față de poporul Angolei, care luptă pentru libertatea și independența sa națională, și sînt gata să acorde tot ajutorul și sprijinul luptei juste a poporului angolez. Patrioții Angolei pot fi siguri că simpatia popoarelor marii Uniuni Sovietice este întruto- tul de partea lor. în Uniunea Sovietică se desfășoară o largă campanie pentru demascarea acțiunilor criminale ale colonialiștilor portughezi din Angola și pentru intensificarea sprijinului acordat poporului angolez luptător".N. S. Hrușciov își exprimă convingerea că lupta poporului angolez va fi încununată de victorie într-un viitor apropiat.
Pe o „portiță44 
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dă 4.500 kg„Karaievo" agricol din

Acum 40 de ani, în apropiere de Kostroma a fost creat sovhozul „Karaievo", unul dintre primele din Uniunea Sovietică. S-a pus problema creării unei întreprinderi specializate in creșterea animalelor de rasă și curînd ea a devenit renumită in întreaga țară. In anul 1926, aici a fost obținută rasa de vaci de înaltă productivitate cunoscută sub numele de Kostroma. Animalele din această rasă se disting prin greutatea lor mare și prin faptul că dau o mare cantitate de lapte. în medie, fiecare vacă din acest sovhoz lapte pe an.In prezent, sovhozul depinde de InstitutulKostroma. Fermele pentru creșterea bovinelor și porcinelor cele peste 3.000 ha de pămînt, mașinile și atelierele de reparații, toate acestea poartă în prezent numele de „domeniu de studii". Alături de lucrătorii sovhozului pretutindeni se văd muncind studenți de la facultățile de zootehnie, de mecanică și agronomie care își fac în sovhoz stagiul de practică.în prezent aici se desfășoară vaste lucrări de construcții, se clădesc locuințe și localuri de școli, folosin- du-se metodele cele mai moderne. Clădirea Facultății de mecanică a Institutului va fi terminată către în-

ceputul noului an școlar. Primii 200 de studenți au și sosit aici și s-au instalat în noile lor cămine. Lucrările continuă zi și noapte și clădirea centrală a Institutului văzind cu ochii ; tot astfel țele personalului didactic, celelalte clădiri auxiliare.1964, cînd întreaga construcție va fi terminată, vor veni să învețe aici peste 3.000 de studenți.în anul 1964 aici va fi, de asemenea, transferat Institutul agricol din Ivanovo care se va unifica cu cel din Kostroma. Astfel, sovhozul Karaievo va juca un rol important în dezvoltarea învățămîntului agricol, oferind un excelent Ioc de practică pentru tineretul studios. în prezent, studenții facultății de zootehnie fac un stagiu de trei luni la cinci ferme unde se ocupă de creșterea bovinelor, în- vățind din bogata experiență a crescătorilor de animale, dintre care unii ca, de pildă, Uliana Barkova, Evdo- chia Grekova, Lidia Ivanova, distinse de 2 ori cu înaltul titlu de Eroi ai Muncii Socialiste sînt cunoscuți în întreaga țară.Studiind hotărîrile Plenarei C.C. al 
P.C.U.Si profesorii și studenții Institutului agricol au hotărît să întreprindă lucrări pentru îmbunătățirea raselor de bovine, pentru obținerea unor noi soiuri de sfeclă și porumb.

provocări, represiuni și împotriva populației indi- majoritatea orașelor a fost starea de război. Pe lîngă autoritățile salazariste au adevărată vânătoare de ti- mare număr dintre acești înrolați

SCURTE ȘTIRI EXTERNE• 222.000 de norvegieni — părtini ai păcii — au semnat protestul împotriva armei atomice, împotriva bazelor atomice pe pămintiri norvegian, protest care a fost înmînat președintelui parlamentului norvegian de către delegația oamenilor de știință și activiștilor de frunte pe tărim obștesc din Norvegia.© în furia lor îndreptată împotriva poporului cuban care și-a ctștigat libertatea și independența țării, imperialiștii nord-americani se dedau încă la fel de fel de provocări. Acum citeva zile, bunăoară, un avion cu reacție american a violat din nou spațiul aerian al Cubei în regiunea Havana. Față de această provocare, guvernul cuban a adresat guvernului S.U.A. o notă de protest

za:

• Cetățenii din Canada depun tot mai multe semnături pe petiția „Nici o armă nucleară pentru Canada"* Această petiție este semnată de locuitori din Toronto, Montreal și din alte orașe. La Vancouver au fost strînse într-o singură zi. 4.000 de semnături.• Guvernul Republicii Democrate Germane ■ remis prin intermediul Ministerului Afacerilor Externe al R S. Cehoslovace note cu conținut la fel însărcinațiloT cu afaceri ad-interlm ai S.UjL și Angliei și ambasadorului Franței• la Praga. Aceste note conțin protestul guvernului R. D. Germane Împotriva mitingurilor care au fost organizate și care urmează
R.P.D. COREEANĂ

Noi construcfii 
la satePotrivit sarcinii trasate de Partidul Muncii din Coreea, de a se construi la sate în următorii 5—6 ani case pentru 600.000 de familii, în cooperativele agricole din republică se desfășoară in prezent mari construcții de locuințe.In provincia Phenianul de Sud se construiesc case pentru 10.000 de familii, în suburbiile Phenianului — pentru peste 3.000 de familii. In satele din întreaga țară brigăzile de construcție lucrează din plin.Noile case se construiesc potrivit planului de perspectivă al construcțiilor rurale. Sînt case cu unul și cu două caturi, prevăzute eu tot confortul.De curând, în județul Kanse din provincia Phenianul de Sud a avut loc o consfătuire a constructorilor de la sate. Brigăzile de construcție din județul Kanse și-au luat angajamentul să construiască în acest an case pentru 1.000 de familii. Ele sînt hotărîte să îndeplinească planul de lucrări • pînă în noiembrie, iar pînă la deschiderea Congresului al VI-lea al partidului să dea in folosință 700 de case.Și în alte provincii se construiesc case noi la sate.în ultimii ani, în partea de Nord a republicii s-au construit cu mijloacele proprii ale cooperativelor agricole 66.000 de case, 3.000 de cluburi și un mare număr de școli.

să fie organizate de Germania occidentală in viitorul apropiat în Berlinul occidental, precum și împotriva marșurilor provocatoare din apropierea frontierelor de stat ale R D Germane© Marionetele dăn Congo au căzut la înțelegere. Astfel, călăul Chombe, care urmează să fie eliberat, ar fi „acceptat" urr post de ministru în „guvernul" pe care Kasa- vubu intenționează să-l formeze.© Manifestațiile țărănești din Franța, îndreptate împotriva politici agrare a guvernului au continuat în ultimele zile. Manifestanții au izolat complet orașul Guingamp, blocînd căile de acces spre acest oraș. 2.000 de tineri țărani au ocupat o întreprindere de produse lactate din apropiere de localitatea Malestroit.• De cîteva zile se afllă în țara noastră, la invitația Comitetului național pentru apărarea păcii din R. P. Romînă, o delegație a Ligii iugoslave pentru pace, independență și egalitate în drepturi a popoarelor.
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Adlai Stevenson, trimisul spe
cial al președintelui Kennedy in 
țările America Latine, a avut, 
sosind în capitala Boliviei, o nouă 
surpriză neplăcută. El a fost în
tâmpinat de populație cu pu
ternice 
Grijulii, autoritățile boliviene au 
luat măsuri ca Stevenson, să nu 
se întilnească cu masele < 
demonstranți. Soluția cea 1 
bună a fost aceea că „trimisul1 
special" a fost condus pe alt 
drum decît cel pe care se merge 
de obicei, de la aeroportul din La 
Paz pînă în centrul orașului.

Așadar, după surpriza avută cu 
cîteva zile în urmă la sosirea sa 
la Santiago de Chile (statul 
Chile), trimisul special al pre
ședintelui Kennedy este întimpi- 
nat și in Bolivia cu aceleași pro
teste ale populației. Se va fi 
intrebat poate, Adlai Stevenson 
de ez munci toni ți studenții din La Paz au organizat o mare de
monstrație în fața palatului pre
zidențial și de ce apoi ei au 
demonstrat și în fața ambasadei 
Statelor Unite din La Paz. Se va 
fi întrebat, și sigur că a aflat Și 
răspunsul. Poporul bolivian știe 
că vizita în Bolivia a celui care 
a sprijinit invazia Cubei de 
către mercenarii contrarevoluțio
nari, nu are nimic a face cu inte
resele oamenilor muncii din Boli
via. Imperialiștii nord-americani, 
care jefuiesc bogățiile țărilor 
America Latine și caută să ză
dărnicească lupta pentru progres 
social a popoarelor din aceste 
țări, nu se bucură și nu se vor 
bucura niciodată, cit negru sub 
unghie, de vreo simpatie din par
tea celor jefuiți de către ei, ori
care ar fi trimisul special al pre
ședintelui Kennedy.

„Portița" dosnică este rezervată f 
tuturor trimișilor speciali de î 
felul lui Adlai Stevenson. |

demonstrații de protest,
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Prin cîteva raioane
dobrogene

(Urmare din pag. 1)de calitate și să se asigurecrări ....... . ......... .................densitatea normală de plante/Gospodăria agricolă colectivă „Tu- dor Vladimirescu" din comuna Dul- gheru, a încredințat unei brigăzi a S.M.T.ului Hîrșova executarea prașilei mecanice pe 580 de ha porumb boabe și 120 de ha porumb siloz. Deși timpul era prielnic conducerea S.M.T. Hîrșova a chemat între 10-14 iunie 4 tractoriști din cei 5, la centrul stațiunii pentru instructaj în vederea recoltării. Așa dar, timp de o săptămînă pe cele 700 de ha ale colectiviștilor din Dulgheru n-a lucrat decît un singur tractorist. în zadar au insistat colectiviștii ca ritmul lucrărilor să fie intensificat, doleanțele lor n-au fost auzite de conducerea S.M.T. Hîrșova. Pe bună dreptate se întrebau colectiviștii de ce n-au chemați tractoriștii la instructaj perioada cînd nu se putea lucra cîmp.
fost în în

Belșugul se socotește 
în hambar

Pregătirile pentru strîngerea re
coltei și depozitarea ei în condiții 
corespunzătoare stau in centrul 
atenției organelor de partid și de 
stat din regiune.

In raionul Negru Vodă pregătiri
le în vederea strîngerii recoltelor 
au fost terminate. Pentru depozita
rea griului în bune condițiuni gos
podăriile colective au amenajat o 
serie de magazii noi, le-au reparat și dezinfectat pe cele vechi. Orga
nele C.R.R. au luat măsuri din vre
me pentru terminarea reparațiilor

electromecanice din silozuri. La 
bazele de recepții mecanicii, 
manipulanții ți operatorii au înche
iat toate lucrările pregătitoare! au 
fost reparate și verificate cintarele, 
aparatele din laboratoarele de ana
liză, s-au creat spații noi de depozi
tare. Deși s-au construit încă 14 
magazii noi cu o capacitate de 
peste 30.000 de tone, totuși în raio
nul Negru Vodă există la ora ac
tuală un deficit de spațiu de înma- 
gazinare de circa 80 de vagoane. 
Există însă condiții ca și acest spa
țiu să fie asigurat prin folosirea ce
lor 6 remize ale S.M.T.-ului Coba- 
din cît și prin dirijarea convoaielor 
G.A.S. spre baza Constanța-Obor.

Și în raionul Medgidia se mani
festă unele lipsuri în ceea ce 
vește asigurarea spațiului de 
pozitare a recoltei din acest 
Gospodăriile agricole colective 
comunele Mihail Kogălniceanu, 
colae Bălcescu, Dorobanțul, 
pari și Castelu, pînă la ora actuală 
nu luaseră nici o măsură pentru 
curățirea și dezinfectarea maga
ziilor de cereale. In multe -comune 
spațiile de depozitare a cerealelor 
nu sînt încă puse la punct, deoare
ce comitetele executive ale sfaturi
lor populare comunale au tărăgănat 
in mod nejustificat rezolvarea aces
tor probleme. Deși campania n-a 
început, încă de acum se simte 
lipsa sacilor. Organele agricole ale 
sfatului popular Medgidia trebuie 
să urmărească îndeaproape înlătu
rarea lipsurilor semnalate și puți
nele zile care au mai rămas pînă 
la recoltare să fie folosite. din plin 
pentru asigurarea tuturor măsuri
lor în vederea recoltării și depozi
tării cerealelor în condiții cores
punzătoare.
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Pînă mai anii trecuți, în comunele și satele raionului Zimnicea se desfășura o activitate sportivă de masă mai puțin organizată. Aceasta, în primul rînd, deoarece numărul asociațiilor sportive de la sate era foarte mic, iar cele existente desfășurau o activitate sporadică, neorganizată. Rar avea loc cîte o competiție sportivă pe plan local și aceia se desfășura la un nivel scăzut.Iată însă, că odată cu colectivizarea agriculturii raionului și datorită sprijinului dat de organizațiile de partid și U.T.M., ca și de conducerile gospodăriilor colective, ân activitatea sportivă de aici s-a produs o cotitură importantă. Au fost create asociații sportive în toate comunele ca și în majoritatea satelor. De ademenea, s-au amenajat frumoase baze sportive simple, pe care au loc acum diferite concursuri sportive de masă. Astfel, în prezent, în raionul Zimnicea sînt 31 de asociații sportive, dintre care 13 asociații au fost create în toamna anului trecut și în primele luni ale acestui an. Printre asociațiile sportive create mai, recent se numără: Dunărea G.A.C. Zimnicea. cu 283 membri înscriși în U.C.F.S., Victoria - G.A.C. Suhaia, Unirea-satul Pietrosul etc. Acestea au secții de fotbal, volei, atletism, șah, tenis de masă,, trîntă. Mai trebuie menționat că acum asociațiile sportive sătești au caiete de evidență a membrilor înscriși în U.C.F.S. și-au întocmit planuri de activitate anuale, calendare sportive și bugete proprii.In primul semestru al anului, 12 echipe de fotbal s-au afiliat la federația de specialitate și au pârtiei- ; pat la campionatul raional. S-au mai afiliat la federațiile de specialitate;: 2 secții de .tenis de masă. 2 secții de oină, 2 secții’de popice. 3 secții de șah. 2 secții de volei și cite o secție de baschet,' atletism, natație. De asemenea, au fost legitimați peste I 400 de sportivi la disciplinele mai sus menționate.Referitor la asociațiile sportive I fruntașe, care desfășoară o activitate mai intensă putem menționa: Valea Dunării-G.A.C. Pietrosani, cu aproape 600 de membri înscriși în U.C.F.S., Progresul-Cervenia, Re- colta-G.A.C. Piatra, Victoria-G.A.C. Suhaia. De pildă, asociația sportivă Valea Dunării-G.A.C. Pietroșani are secții de fotbal, atletism, volei, tenis de masă, șah, iar recent și-a creat și o secție de oină. Asociația are echipament și -material sportiv în valoare de 18.000 Iei, precum și o frumoasă bază sportivă, care cuprinde un teren de fotbal, un teren de volei, un teren de baschet, de asemenea. mai are un dub unde au loc întreceri de sah si tenis de masă. Apoi, mai putem menționa frumoasa activitate pe care o desfășoa- | ră cei 186 membri ai asociației sportive Progresul-Cervenia, care are secții de fotbal, oină, trîntă, tenis de masă, șah. Printre sportivii fruntași ai acestei asociații se numără colectiviștii: Augiu Stelian, Petrică Papa, Viișoreanu Dumitru, Marica Marian. Recent, membrii asociației sportive din Cervenia au particinat la reamenajarea terenului de fotbal, iar în curînd vor amenaja și o popicărie.
Desigur că față de anii trecuți,

mișcarea de cultură fizică și sport din comunele și satele raionului Zimnicea a făcut un pas însemnat înainte. Insă, în această direcție se pot obține rezultate mai bune. Și acest lucru va fi posibil numai dacă consiliile de conducere ale asociațiilor sportive vor urmări să pună în aplicare planurile de activitate și vor organiza competițiile prevăzute în calendarele sportive pe care le-au întocmit. Mai sînt ,q serie de membri din conducerile asociațiilor .Sportive care absentează de la întrecerile ce se organizează pe plân local, sau se preocupă numai de secțiile de fotbal, lipsă care se remarcă la' mai multe asociații sportive de la sate. Dar de acest lucru se face vinovată și conducerea consiliului raional U.C.F.S. Zimnicea, care acordă mai multă importanță acestei discipline sportivS, lăsând pe celelalte să’ se desfășoare la voia întâmplării. Apoi, o parte din membri consiliului raional U.C.F.S., în frunte eu președintele M. Alexandrescu și tehnicianul T. Cioacă, se deplasează foarte puțin pe teren, iar atunci cînd o fac se mulțumesc numai să constate o serie de lipsuri, dar nu iau nici o măsură pentru remedierea lor. Din această cauză. în unele asociații sportive se mai întîmplă unde nereguli, care- provoacă nemulțumiri în rindurile . membrilor înscriși în U.C.F.S. La asociațiile sportive din Piatra ,și Ulmuleț nu exisei o preocupare pentru educarea sportivilor ca aceștia să aibă o atitudine demnă pe terenurile de sport.Iată o serie de aspecte negative care fac ca activitatea sportivă din unele comune să nu se poată desfășura în bune condiții și să se obțină rezultate pe măsura posibilităților existente. Conducerea U.C.F.S. regiunea București va trebui să analizeze această situație și să ia măsurile corespunzătoare care să contribuie' la dezvoltarea- activității spor
tive din satele raionului Zimnicea.M. LERESCU

Pe scurt© Consiliul raional U.C.F.S. Fetești a luat inițiațiva de a organiza o serie de centre de antrenament la diferite discipline sportive, la care vor fi atrași numeroși tineri din mediul sătesc. Astfel, în comunele Jegălia, Socariciu, Săveni, Mărculești, Pie- troiu, Retezatu, Țăndărei, Cegani, se vor crea centre de pregătire a tinerilor la disciplinele handbal, oină, box, natație, baschet și tenis de masă.8 în zilele de 1 si 2 iulie vor avea
campionatului republican, ediția 1961. La această competiție vor participa 10 echipe din raioanele regiunii Cluj, printre care se numără : Izvorul- G.A.C. Chiueșți, raionul Dej, Stejarul- Ghinda, Avîntul-Tîrpiu, Cetatea- Sărățele. raionul Bistrița, Zorile- G.A.C. Gherla, Zorile-Divicioi, raionul Gherla etc.© Consiliul raional U.C.F.S. Slobozia organizează în a doua jumătate a acestui an o interesantă competiție deschisă tinerilor colectiviști și care va fi dotată cu „Cupa recoltelor".

Tragerea va avea loc la 2 iulie

Oameni ai muneii de la sate!
Doriți să vă procurați cărți politice, literare, agro

tehnice, tehnico-științifice și pedagogice apărute sau 
în curs de apariție?

Adresați-vă:
LIBRĂRIEI REPUBLICANE

„CARTEA PRIN POȘTA"
DIN BUCUREȘTI, STR, BISERICA ENE1 Nr. 16 

RAIONUL I. V. STALIN
care vă expediază în cel mai scurt timp prin poștă 
cartea solicitată» plata făcîndu-se la primirea cole
tului.

Rețineți! v
La cerere vi se expediază în mod gratuit la adresa 

indicată de dvs., cataloage, prospecte, buletine infor
mative etc.
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